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ACTA	  DE	  LA	  SESSIÓ	  DEL	  CLAUSTRE	  DE	  LA	  UNIVERSITAT	  DE	  VALÈNCIA	  DEL	  DIA	  4	  DE	  FEBRER	  
DE	  2016	  

A	  la	  ciutat	  de	  València,	  a	  les	  9	  hores	  i	  40	  minuts	  del	  dia	  4	  de	  febrer	  de	  2016,	  a	  l’Aula	  Magna	  
de	   la	   Facultat	   de	   Filosofia	   i	   Ciències	   de	   l’Educació,	   sota	   la	   presidència	   del	   rector	   i	   amb	   la	  
presència	   dels	   claustrals	   que	   es	   relacionen	   en	   l’annex	   I,	   es	   reuneix	   en	   sessió	   ordinària	   el	  
Claustre	  de	  la	  Universitat	  de	  València	  per	  tractar	  l’ordre	  del	  dia	  següent:	  

Punt	  1.	  Aprovació,	  si	  escau,	  de	  l’acta	  de	  la	  sessió	  del	  Claustre	  de	  23	  de	  juliol	  de	  2015.	  

Punt	  2.	  Informe	  del	  rector.	  

Punt	  3.	  Elecció	  de	  membres	  de	  diversos	  òrgans	  col·∙legiats:	  

Mesa	  del	  Claustre:	  

1	  representant,	  titular,	  del	  personal	  d’administració	  i	  serveis	  claustral.	  

2	   representants,	   titulars,	   dels	   estudiants	   i	   de	   les	   estudiantes	   claustrals	   i	   els	   seus	  
suplents.	  

Consell	  de	  Govern	  

9	  representants	  del	  professorat	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent	  claustral.	  

2	  representants	  del	  professorat	  no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent	  claustral.	  

1	  representant	  del	  personal	  investigador	  en	  formació	  claustral.	  

3	  representants	  dels	  personal	  d’administració	  i	  serveis	  claustral.	  

5	  representants	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  claustrals.	  

Comissió	  d’Estatuts:	  

1	  representant	  del	  personal	  d’administració	  i	  serveis	  claustral.	  

1	  representant	  del	  personal	  investigador	  en	  formació	  claustral.	  

7	  representants	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  claustrals.	  

Comissió	  de	  Professorat:	  

1	  representant	  del	  personal	  investigador	  en	  formació.	  

1	  representant	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes.	  

Comissió	  d’Investigació:	  

1	  representant	  del	  personal	  d’administració	  i	  serveis.	  

1	  representant	  del	  personal	  investigador	  en	  formació.	  
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1	  representant	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  de	  doctorat.	  

Junta	  Electoral:	  

1	  representant	  del	  PDI	  no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent,	  suplent.	  

1	  representant	  del	  personal	  d’administració	  i	  serveis,	  suplent.	  

1	  representant	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes,	  titular.	  

2	  representants	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes,	  suplents.	  

Comissió	  de	  Reclamacions:	  

3	  catedràtics	  o	  catedràtiques	  d’universitat.	  

Punt	  4.	  Informe	  de	  la	  Sindicatura	  de	  Greuges	  corresponent	  al	  curs	  2014-‐2015.	  

Punt	  5.	  Torn	  obert	  de	  paraules.	  

	  

El	  rector	  comunica	  als	  membres	  del	  Claustre	  que	  la	  moderadora	  de	  la	  sessió	  és	  la	  professora	  
María	  Iborra	  Juan.	  A	  continuació,	  dóna	  la	  paraula	  a	  la	  secretària	  general.	  	  

Pel	  que	  fa	  a	  la	  composició	  del	  Claustre,	  la	  secretària	  general	  explica	  que	  amb	  data	  d’avui	  el	  
total	   de	   membres	   del	   Claustre	   és	   de	   292.	   Els	   i	   les	   membres	   assistents	   es	   relacionen	   en	  
l’annex	   I.	   Així	  mateix,	   tenint	   en	   compte	   les	   vacants	   i	   les	   absències	   justificades	   per	   baixes	  
temporals	  o	  permisos	  oficials	  comunicats	  a	  la	  Secretaria	  General	  pels	  serveis	  administratius	  
corresponents	  (vegeu	  l’annex	  I),	  a	  l’efecte	  del	  que	  preveu	  l’article	  10,	  punt	  4,	  del	  Reglament	  
de	   règim	   intern	   del	   Claustre,	   l’estimació	   del	   quòrum	   és	   de	   145	   claustrals	   en	   primera	  
convocatòria	  i	  96	  en	  segona.	  

Per	  a	  les	  votacions	  del	  punt	  3	  fa	  les	  consideracions	  següents:	  

D’acord	   amb	   la	  modificació	   del	   Reglament	   de	   règim	   intern	   del	   Claustre	   i	   per	   aplicació	   de	  
l’article	   16	   bis,	   les	   candidatures	   s’han	   de	   presentar	   per	   l’ENTREU	   almenys	   amb	   dos	   dies	  
d’antelació	  a	  la	  data	  d’avui.	  En	  aquest	  cas,	  el	  termini	  va	  finalitzar	  el	  dia	  1	  de	  febrer.	  Estan	  ja	  
les	  paperetes	  de	  votació	  preparades	  i	  les	  candidatures	  estan	  publicades	  des	  d’ahir	  en	  la	  web	  
de	  la	  Secretaria	  General.	  

També	   es	   recorda	   que,	   per	   aplicació	   de	   l’article	   21	   del	   Reglament	   de	   règim	   intern	   del	  
Claustre,	  quan	  el	  nombre	  de	  candidats	  i	  candidates	  que	  es	  presenten	  siga	  igual	  o	  inferior	  al	  
de	  llocs	  a	  cobrir	  en	  l’elecció	  respectiva,	  se	  suspendrà	  el	  procediment	  electoral	  i	  la	  Mesa	  del	  
Claustre	   proclamarà	   elegits,	   sense	   necessitat	   de	   votació,	   tots	   els	   candidats	   i	   candidates	  
presentats.	  
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Respecte	  a	  la	  Comissió	  de	  Reclamacions	  cal	  dir	  el	  que	  segueix:	  la	  comissió	  està	  integrada	  per	  
sis	   catedràtics	  o	   catedràtiques	   i	   es	   renova	  per	  meitats,	  per	  això	  en	   l’ordre	  del	  dia	   s’indica	  
que	  s’han	  elegir	  tres	  membres,	  però	  realment	  se	  n’han	  d’elegir	  quatre	  perquè	  hi	  ha	  hagut	  
una	  baixa	  per	   jubilació	   i	  cal	  substituir-‐la.	  La	  forma	  de	  presentar-‐se	  a	  aquesta	  comissió	  és	  a	  
proposta	   del	   Consell	   de	   Govern	   o	   a	   proposta	   d’un	   15%	   de	   membres	   del	   Claustre.	   Les	  
persones	  que	  presenta	  el	  Consell	  de	  Govern	  són	  el	  professor	  José	  Enrique	  Bigné	  Alcañiz	  i	  la	  
professora	  Carolina	  Moreno	  Castro	  com	  a	  nous	  membres,	  i	  es	  prorroguen	  els	  mandats	  dels	  
professors	  Germán	  José	  de	  Valcárcel	  Gonzalvo	  i	  José	  Ramos	  López.	  	  

Pel	  que	   fa	  al	   règim	  d’adopció	  d’acords,	  es	   recorda	  que	  per	  a	   l’elecció	  dels	  membres	  de	   la	  
Comissió	   de	   Reclamacions	   és	   necessària	   la	  majoria	   de	   vots	   emesos,	   sempre	   que	   aquesta	  
majoria	  supere	  un	  terç	  del	  nombre	  total	  de	  membres	  del	  Claustre,	  és	  a	  dir,	  98	  vots.	  	  

Tot	  seguit	  es	  nomenen	  els	  interventors	  d’urna:	  	  

-‐	  Per	  a	  l’urna	  del	  PDI	  "A-‐L":	  Luis	  Aparicio	  Bellver	  i	  Miguel	  Arce	  Gisbert	  

-‐	  Per	  a	  l’urna	  del	  PDI	  "M-‐Z":	  Rafael	  Javier	  Martínez	  Durá	  i	  Emilia	  Matallana	  Redondo.	  

-‐	  Per	  a	  l’urna	  del	  PAS	  i	  del	  PIF:	  Jordi	  Belda	  Sanchis	  i	  Lucía	  Blanch	  Sanfederico.	  

-‐	   Per	   a	   l’urna	   dels	   estudiants	   i	   de	   les	   estudiantes:	  María	   Pilar	   Aliño	   Valls	   i	   Carla	   Alpeñes	  
Andrada.	  

A	  continuació,	  la	  moderadora	  dóna	  pas	  al	  punt	  1.	  	  

	  

Punt	  1.	  Aprovació,	  si	  escau,	  de	  l’acta	  de	  les	  sessió	  del	  Claustre	  de	  23	  de	  juliol	  de	  2015.	  

La	  secretària	  general	  comunica	  al	  Claustre	  que	  no	  s’ha	  presentat	  cap	  esmena	  a	   l’acta	  dins	  
del	  termini	  reglamentari,	  que	  aquesta	  ha	  estat	  en	  la	  web	  de	  la	  Secretaria	  General	   i	  que	  se	  
n’ha	   enviat	   una	   còpia	   a	   tots	   els	   centres	   i	   els	   serveis	   generals.	   Per	   tant,	   es	   pren	   l’acord	  
següent:	  	  

ACUV	  1/2016:	  "Aprovar	  l’acta	  de	  la	  sessió	  de	  23	  de	  juliol	  de	  2015".	  

	  
	  

Punt	  2.	  Informe	  del	  rector.	  

El	   rector	   comença	   amb	   les	   salutacions	   als	   membres	   de	   la	  Mesa	   del	   Claustre,	   president	   i	  
membres	  de	  la	  Junta	  Electoral,	  senyora	  Síndica	  de	  Greuges,	  vicesíndics,	  presidents	  de	  juntes	  
de	  PDI,	  PAS	  i	  Comitè	  d’Empresa,	  vicegerents,	  autoritats	  convidades,	  membres	  del	  Claustre,	  a	  
tots	   els	  membres	   de	   la	   comunitat	   universitària,	   especialment	   als	   estudiants	   i	   estudiantes	  
que	  s’hi	  incorporen	  per	  primera	  vegada,	  i	  agraeix	  a	  tots	  els	  claustrals	  el	  seu	  compromís	  amb	  
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la	   institució.	   També,	   als	   qui	   segueixen	   a	   través	   de	   la	   plataforma	   audiovisual	   multicanal	  
MEDIAUNI	  aquesta	  sessió,	  i	  l’agraïment	  al	  personal	  que	  ho	  fa	  possible.	  Per	  acabar,	  dóna	  les	  
gràcies	  al	  degà	   i	  al	  personal	  de	   la	  Facultat	  de	  Filosofia	   i	  Ciències	  de	   l’Educació	  per	   la	   seua	  
col·∙laboració	  i	  per	  la	  cessió	  del	  saló	  d’actes	  per	  a	  la	  celebració	  del	  Claustre.	  	  

En	   l’informe	   del	   rector	   es	   fa	   referència	   a	   qüestions	   que	   interessen	   especialment	   a	   la	  
comunitat	  universitària	  per	  la	  seua	  rellevància.	  Així,	  fa	  esment	  al	  resultat	  de	  les	  eleccions	  a	  
estudiants	   i	   estudiantes	   claustrals,	   els	   estudis	   de	   grau	   i	   postgrau	   incloent-‐hi	   l’oferta	   de	  
titulacions	   i	   matrícula	   d’aquest	   curs	   acadèmic,	   taxes	   universitàries,	   política	   de	   beques	   i	  
ajudes,	   aspectes	   relatius	   al	   personal	   docent	   i	   investigador	   i	   al	   personal	   d’administració	   i	  
serveis,	  i	  finalment	  es	  comenten	  alguns	  aspectes	  del	  pressupost	  2016	  i	  la	  situació	  econòmica	  
i	  financera	  a	  la	  universitat.	  

1.	   Així,	   doncs,	   per	   començar	   es	   farà	   referència	   al	   procés	   d’eleccions	   d’estudiants	   i	  
estudiantes	  per	   al	   Claustre	  que	   tingué	   lloc	   el	   passat	   19	  de	  novembre	  de	  2015.	   El	   resultat	  
obtingut	  per	  les	  diferents	  associacions	  estudiantils	  ha	  sigut	  aquest:	  

-‐	  Bloc	  d’Estudiants	  Agermanats	  (BEA):	  18	  representants	  

-‐	  Acontracorrent:	  14	  representants	  	  

-‐	  SAÓ-‐UV:	  12	  representants	  

-‐	  Front	  Estudiantil	  Unificat	  (FEU):	  10	  representants	  

-‐	  Sindicat	  d’Estudiants	  dels	  Països	  Catalans	  (SEPC):	  4	  representants	  	  

-‐	  Estudiants	  per	  Economia:	  3	  representants	  	  

-‐	  Associacions	  Valencianes	  d’Estudiants	  de	  Dret,	  Polítiques	  i	  Criminologia	  (AVED,	  AVEP	  i	  
AVEC),	  GEFAN	  (Grup	  d’Estudiants	  de	  Farmàcia,	  Alimentació	  i	  Nutrició)	  i	  GUAI	  (Grupo	  
Universitario	  Abierto	  e	  Independiente):	  2	  representants	  

-‐Acció	   Universitària,	   Associació	   de	   Químics	   Universitaris	   (AQU),	   Associació	   Valenciana	  
d’Estudiants	   d’Odontologia	   (AVEO),	   Associació	   Valenciana	   d’Estudiants	   de	   Psicologia	  
(AVEPSI),	   Col·∙lectiu	   d’Estudiants	   i	   Representants	   de	  Matemàtiques	   (CERM),	  Moviment	   per	  
Dret,	  Sindicat	  d’Estudiants	  i	  Unió	  d’Estudiants	  Valencians:	  1	  representant.	  

A	   aquestes	   disset	   associacions	   que	   han	   obtingut	   representació	   al	   Claustre	   els	   reitera	  
l’enhorabona	  ja	  expressada	  al	  Consell	  de	  Govern	  i	  la	  confiança	  en	  la	  seua	  implicació	  i	  treball	  
en	   les	   tasques	   a	   desenvolupar.	   A	   les	   associacions	   que	   no	   han	   aconseguit	   prou	   vots	   per	   a	  
assolir	  la	  condició	  de	  membres	  claustrals,	  els	  expressa	  el	  seu	  agraïment	  per	  participar	  en	  el	  
procés	  electoral.	  També	  dóna	  les	  gràcies	  als	  estudiants	  que	  han	  format	  part	  d’aquest	  òrgan	  
durant	  2015.	  
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És	  important	  recordar	  que	  per	  aplicació	  del	  nou	  Reglament	  electoral,	  els	  i	  les	  representants	  
estudiantils	  elegits	  mantindran	  la	  seua	  representació	  durant	  dos	  anys.	  Com	  ja	  s’ha	  esmentat,	  
el	  procés	  electoral	  que	  va	  tenir	  lloc	  el	  passat	  mes	  de	  novembre	  juntament	  amb	  les	  eleccions	  
de	   renovació	  d’estudiants	  a	   les	  ADR	   (associacions	  de	   representants	  d’estudiants)	   i	  a	  altres	  
òrgans	   representatius	  de	   la	  Universitat	  de	  València,	   la	  participació	  va	  ser	  del	  13,7%	   ,	  molt	  
semblant	   a	   l’any	   anterior.	   Per	   dades	   desagregades	   hi	   ha	   participat	   un	   14,3%	   homes	   i	   un	  
13,2%	  dones.	  En	  aquest	  procés	  electoral	  s’ha	  emprat	  per	  primera	  vegada	  el	  vot	  electrònic.	  
Es	  va	  fer	  una	  prova	  pilot	  en	  alguns	  centres	  i	  no	  va	  haver-‐hi	  cap	  incidència,	  i	  l’experiència	  ha	  
sigut	  positiva	  i	  s’ha	  contribuït	  a	  incrementar	  la	  participació,	  tal	  com	  ha	  valorat	  el	  president	  
de	   la	   Junta	  Electoral,	  Carlos	  Alfonso	  Mellado,	  quan	  va	  presentar	  els	   resultats	  al	  Consell	  de	  
Govern.	   En	   particular,	   la	   Facultat	   de	   Ciències	  Matemàtiques	   ha	   sigut	   el	   centre	   amb	  més	  
participació	   de	   la	   Universitat	   de	   València	   –prop	   del	   30%–.	   Destaca	   també	   l’alumnat	   del	  
Màster	  de	  Professorat	  en	  Educació	  Secundària,	  amb	  un	  37,5%.	  

Sent	   conscients	   que	   la	   participació	   és	   certament	   millorable,	   tant	   la	   Comissió	   Assessora	  
Estudiantil	   com	   la	   Delegació	   d’Estudiants	   i	   Estudiantes	   i	   el	   SEDI	   hauran	   de	   continuar	  
treballant	  conjuntament	  amb	  els	   coordinadors	   i	   les	   coordinadores	  de	   les	  ADR,	   la	  Mesa	  de	  
l’AGE	  i	  la	  representació	  de	  l’estudiantat	  per	  plantejar	  propostes	  de	  foment	  de	  la	  participació	  
estudiantil.	   Agraeix,	   per	   tant,	   la	   col·∙laboració	   a	   tots	   els	   que	   han	   treballat	   perquè	   fóra	  
possible	  aquesta	  experiència	  pilot	  i	  el	  conjunt	  del	  procés	  electoral.	  

2.	  El	  punt	  següent	  és	  el	  relatiu	  als	  estudis	  de	  grau	  i	  postgrau.	  Tenint	  en	  compte	  que	  aquest	  
és	  el	  primer	  claustre	  del	  curs	  acadèmic,	  s’oferirà	  informació	  sobre	  l’oferta	  i	   la	  matrícula	  de	  
les	   titulacions	   oficials	   de	   la	   Universitat	   de	   València.	   Aquest	   curs	   2015-‐2016,	   l’oferta	   de	  
titulacions	   de	   grau	   ha	   sigut	   de	   54,	   ja	   que	   s’ha	   posat	   en	   marxa	   el	   nou	   grau	   en	   Ciències	  
Gastronòmiques.	   A	   més,	   s’han	   ofert	   6	   dobles	   titulacions	   i	   10	   dobles	   titulacions	  
internacionals.	  Quant	   al	   nombre	   de	   places	   ofertes	   als	   estudiants	   i	   les	   estudiantes	   de	   nou	  
accés,	  ha	  sigut	  8.670,	  l’oferta	  més	  àmplia	  del	  sistema	  universitari	  públic	  valencià.	  

Els	  nostres	  graus	  han	  sigut	  triats	  per	  38.236	  estudiants,	  dels	  quals	  més	  de	  15.000	  ho	  han	  fet	  
en	  primera	  opció.	  L’adjudicació	  de	  places	  i	  la	  matrícula	  ha	  sigut	  coberta	  al	  99,7%	  i	  el	  60,7%	  
dels	   estudiants	   i	   de	   les	   estudiantes,	   s’han	  matriculat	   en	   la	   titulació	   triada	   com	   a	   primera	  
opció	  i	  més	  de	  25.000	  estudiants	  han	  quedat	  en	  llistes	  d’espera.	  Podem	  dir,	  doncs,	  un	  any	  
més,	  que	  les	  titulacions	  de	  grau	  de	  la	  Universitat	  de	  València	  han	  sigut	  les	  més	  demanades	  
del	   sistema	  públic	   valencià	   i	   que	   la	  matrícula	   de	  nou	   ingrés	  ha	   estat	  molt	   satisfactòria,	   la	  
qual	  cosa	  posa	  de	  manifest	  l’adequació	  i	  l’acceptació	  social	  de	  la	  nostra	  oferta	  acadèmica.	  	  

Pel	   que	   fa	   a	   la	   totalitat	   de	   la	   matrícula,	   en	   aquest	   curs	   s’ha	   detingut	   la	   reducció	  
experimentada	   en	   els	   darrers	   cursos,	   com	   a	   conseqüència	   de	   la	   nova	   estructura	   de	   les	  
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titulacions,	  i	  el	  nombre	  d’estudiants	  de	  grau	  matriculats	  és	  de	  41.098,	  xifra	  molt	  semblant	  al	  
del	   curs	   anterior.	   Cal	   assenyalar,	   així	   mateix,	   que	   aquest	   curs	   ha	   començat	   el	   procés	  
d’acreditació	   de	   les	   titulacions	   de	   grau	   per	   l’Agència	   Valenciana	   d’Avaluació	   i	   Prospectiva	  
(AVAP),	  procés	   iniciat	  el	   curs	  passat	  amb	   les	   titulacions	  de	  màster	   i	  que	  per	  a	  aquest	  curs	  
implicarà	  també	  29	  graus.	  	  

Respecte	  a	  l’oferta	  de	  màsters	  a	  la	  Universitat	  de	  València	  per	  al	  curs	  2015/2016,	  ha	  sigut	  de	  
103	  titulacions,	  de	  les	  quals	  19	  són	  interuniversitàries,	  3	  tenen	  caràcter	  internacional	  i	  altres	  
3	  participen	  de	  programes	  de	  doble	  titulació.	  Hi	  ha	  hagut	  ajustos	  com	  a	  conseqüència	  de	  la	  
supressió	  de	  diversos	   estudis	   que	  disposaven	  d’una	  baixa	  matrícula	  o	  bé	   suspengueren	   la	  
seua	  oferta	  a	  fi	  de	  reformular	  els	  seus	  continguts,	  i	  en	  aquest	  procés	  de	  millora	  contínua	  es	  
continua	  treballant.	  Per	  branques	  de	  coneixement	  es	  divideixen	  així:	  15	  pertanyents	  a	  Arts	  i	  
Humanitats,	  13	  a	  la	  de	  Ciències,	  21	  a	  la	  de	  Ciències	  de	  la	  Salut,	  48	  a	  la	  de	  Ciències	  Socials	  i	  
Jurídiques	  i	  6	  a	  la	  d’Enginyeria	  i	  Arquitectura.	  Quant	  a	  l’oferta	  de	  places	  en	  màster,	  han	  sigut	  
vora	  5000,	  i	  el	  nombre	  d’alumnes	  de	  nou	  ingrés	  ha	  arribat	  a	  més	  de	  3600.	  La	  matrícula	  total	  
en	  aquests	  estudis	  ha	  sigut	  de	  5406	  persones.	  

Quant	   als	   estudis	   de	   doctorat,	   l’oferta	   ha	   sigut	   de	   59	   titulacions,	   de	   les	   quals	   19	   tenen	  
caràcter	   interuniversitari;	   s’hi	   han	  matriculat	   5013	  estudiants	   (2716	  dones	   i	   2217	  homes).	  
Cal	  remarcar	  que	  el	  curs	  2015/2016	  s’ha	  posat	  en	  funcionament	  l’Escola	  de	  Doctorat	  de	  la	  
Universitat	   de	   València	   mitjançat	   Decret	   33/2015,	   amb	   el	   nomenament	   de	   l’equip	   de	  
direcció,	  la	  junta	  permanent	  i	  el	  comitè	  de	  direcció.	  Així	  mateix,	  cal	  esmentar	  l’extinció	  dels	  
programes	  de	  doctorat	  d’ordenacions	  anteriors	  al	  Reial	  decret	  99/2011,	  que	  ha	  suposat	  un	  
increment	  molt	  considerable	  del	  nombre	  de	  tesis	  doctorals	  depositades	  i	  llegides.	  

Per	  branques	  de	  coneixement,	  la	  de	  Ciències	  i	  la	  d’Enginyeria	  i	  Arquitectura	  tenen	  116	  tesis	  
depositades;	  la	  de	  Ciències	  Socials	  i	  Jurídiques,	  144;	  Arts	  i	  Humanitats,	  191,	  i	  Ciències	  de	  la	  
Salut,	  341.	  

Quant	   a	   les	   taxes	   universitàries,	   malauradament	   tampoc	   aquest	   curs	   s’ha	   donat	   la	  
necessària	  baixada	  que	  aquest	  Claustre	  va	  demanar	  en	  el	  document	  aprovat	  en	   la	  darrera	  
sessió	   i	   l’equip	   de	   govern	   de	   la	   universitat	   va	   traslladar	   i	   reivindicar	   davant	   la	   Conselleria	  
d’Educació,	   Investigació,	   Cultura	   i	   Esport.	   Es	   compromet	   a	   continuar	   treballant	   en	   aquest	  
sentit,	   demanant	   canvis	   en	   les	   polítiques	   universitàries	   per	   tal	   de	   garantir	   la	   igualtat	  
d’oportunitats	  i	  reduir	  el	  risc	  d’exclusió	  de	  la	  universitat	  pública	  dels	  sectors	  de	  la	  població	  
amb	  menys	  recursos.	  En	  aquest	  sentit	  s’ha	  de	  tornar	  a	  insistir	  en	  el	  fet	  que	  les	  polítiques	  de	  
taxes	  han	  d’anar	  sempre	  coordinades	  amb	   les	  polítiques	  de	  beques,	  però	   tampoc	  s’hauria	  
d’oblidar	  la	  seua	  relació	  amb	  el	  finançament	  ordinari	  de	  la	  universitat.	  Respecte	  a	  les	  beques	  
del	  Ministeri,	  aquest	  curs	  hi	  ha	  hagut	  més	  de	  20.000	  sol·∙licituds,	  que	  ja	  han	  estat	  tramitades	  
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des	  del	  mes	  de	  desembre	   i,	   si	   bé	  no	   estan	   totes	   resoltes,	   s’estima	  que	  el	   percentatge	  de	  
beques	   concedides	   serà	   superior	   al	   65%.	   No	   obstant	   això,	   cal	   continuar	   reivindicant	   la	  
revisió	   dels	   criteris	   acadèmics	   de	   concessió	   que	   van	   ser	   modificats	   fa	   alguns	   anys	   pel	  
Ministeri,	   així	   com	   el	   càlcul	   de	   la	   quantia	   econòmica,	   que	   de	   mitjana	   s’ha	   reduït	  
significativament	  en	  els	  darrers	  cursos.	  

En	  aquests	  moments	  esperem	  la	  publicació	  de	  la	  convocatòria	  de	  beques	  de	  la	  Conselleria	  i	  
encara	  que	  no	  disposem	  d’un	  esborrany	  previ,	   la	   informació	  obtinguda	  assenyala	  que	   s’hi	  
plantegen	   alguns	   canvis	   significatius.	   Cal	   esmentar	   que	   la	   Conselleria	   va	   convocar	   al	  
desembre	  una	  convocatòria	  d’ajudes	  que	  va	  anomenar	  pla	  de	  xoc,	  dirigit	  a	  dos	  col·∙lectius:	  
els	   estudiants	   i	   les	   estudiantes	   de	  nou	   accés	   a	   les	   universitats	   públiques	   valencianes	   amb	  
una	  nota	  compresa	  entre	  el	  5	  i	  el	  5,5,	  és	  a	  dir,	  aquells	  que	  injustament	  quedaren	  fora	  de	  les	  
beques	   del	  Ministeri,	   i	   els	   estudiants	   i	   les	   estudiantes	   amb	  un	  màxim	  de	   18	   crèdits	   per	   a	  
finalitzar	  els	  estudis	  universitaris	  i	  matriculats	  per	  tercera	  vegada	  o	  més.	  	  

Continuant	  amb	  la	  política	  iniciada	  per	  aquesta	  universitat,	  en	  el	  context	  recessiu	  de	  beques	  
i	   d’increment	   de	   les	   taxes,	   aquests	   programes	   oficials	   de	   beques	   estaran	   adequadament	  
complementats	   pels	   programes	   d’ajudes	   i	   beques	   pròpies	   que	   la	   Universitat	   de	   València	  
convocarà	  immediatament	  després	  de	  conèixer	  les	  condicions	  i	  criteris	  de	  la	  convocatòria	  de	  
beques	  de	  Conselleria.	  	  

3.	   Com	   a	   tercera	   part	   d’aquest	   informe	   es	   farà	   referència	   a	   temes	   del	   personal	   de	   la	  
Universitat.	   Pel	   que	   fa	   a	   la	   carrera	   professional	   del	   PAS,	   informa	   que	   atenent	   la	   Llei	   de	  
pressupostos	   de	   la	   Generalitat	   Valenciana,	   s’ha	   demanat	   per	   tres	   vegades,	   una	   al	   govern	  
anterior	  i	  dues	  a	  l’actual	  govern,	  l’autorització	  prèvia,	  preceptiva	  i	  necessària,	  a	  emetre	  per	  
la	   Conselleria	   d’Hisenda,	   per	   al	   començament	   de	   les	   negociacions,	   tot	   i	   que	   el	   Decret	  
186/2014	   deixava	   fora	   de	   l’àmbit	   d’aplicació	   el	   personal	   d’administració	   i	   serveis	   de	   les	  
universitats	   públiques	   valencianes.	   No	   obstant	   això,	   els	   pressupostos	   de	   la	   universitat	   de	  
2015	  i	  2016	  han	  inclòs	   la	  consignació	  necessària	   i	  suficient	  per	  a	  fer	  front	  al	  pagament	  del	  
primer	   tram	   de	   la	   carrera	   professional,	   aproximadament	   un	   10%	   del	   seu	   import	   total.	   A	  
hores	  d’ara	  no	  hi	  ha	  autorització	  per	  a	  pagar-‐lo,	  ni	  capacitat	  pressupostària	  per	  a	  finançar	  els	  
trams	   següents,	   que	   solament	   es	   podrà	   dur	   a	   terme	   amb	   un	   finançament	   específic	   de	   la	  
Generalitat.	  	  

Tanmateix,	   la	   disposició	   addicional	   32a	   de	   la	   Llei	   de	   pressupostos	   2016	   de	   la	   Generalitat	  
inclou	   l’extensió	   de	   la	   regulació	   de	   la	   carrera	   professional	   al	   PAS	   de	   les	   universitats	  
públiques	  valencianes.	  Així	  doncs,	  quan	  es	  reba	  la	  pertinent	  autorització,	  iniciarem	  el	  procés	  
de	  negociació	  cap	  a	   la	   incorporació	  de	   la	  carrera	  professional	  del	  PAS	  a	   l’actual	  estructura	  
retributiva.	  	  
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En	  referència	  a	  l’acord	  del	  Claustre	  del	  passat	  mes	  de	  juliol	  de	  2015,	  en	  què	  es	  plantejava	  la	  
necessitat	  d’estudiar	  les	  mesures	  que	  calia	  prendre	  per	  a	  anar	  minorant	  la	  dedicació	  docent	  
màxima	   de	   29	   a	   24	   crèdits,	   en	   el	   context	   d’un	   adequat	   reconeixement	   integral	   de	   la	  
dedicació	   del	   professorat	   amb	   la	   negociació	   sindical	   corresponent	   i	   tenint	   en	   compte	   la	  
viabilitat	   pressupostària	   de	   les	   mesures,	   el	   grup	   de	   treball	   de	   suport	   al	   Vicerectorat	  
d’Ordenació	   Acadèmica	   i	   Professorat	   està	   elaborant	   un	   document	   sobre	   criteris	   de	  
reconeixement	  integral	  de	  la	  dedicació	  del	  professorat	  que	  considera	  les	  activitats	  docents	  i	  
de	   formació,	   les	   activitats	   de	   recerca	   i	   de	   transferència,	   les	   activitats	   de	   gestió	   i	   altres	  
activitats	  desenvolupades.	  Aquest	  document	  haurà	  de	  ser	  sotmès	  a	  informació	  i	  negociació	  
en	  els	  òrgans	  corresponents	  i	  a	  partir	  dels	  criteris	  s’estudiaran	  les	  mesures	  adients	  i	  la	  seua	  
viabilitat	  pressupostària.	  

També	  cal	  assenyalar,	  en	  el	  context	  de	  la	  promoció	  del	  professorat,	  les	  possibilitats	  que	  va	  
obrir	  la	  aprovació	  del	  Reial	  decret	  10/2015,	  pel	  qual	  es	  modifica	  la	  disposició	  final	  segona	  de	  
la	   Llei	   orgànica	   d’universitats	   que,	   entre	   altres	   aspectes,	   reconeix	   a	   les	   universitats	   la	  
possibilitat	   de	   convocar	   places	   de	   promoció	   interna	   per	   a	   l’accés	   al	   cos	   de	   catedràtics	   i	  
catedràtiques	   d’universitat,	   sempre	   que	   aquestes	   places	   tinguen	   dotació	   pressupostària,	  
places	  que	  la	  universitat	  pot	  convocar	  en	  un	  nombre	  equivalent	  a	  les	  places	  de	  funcionaris	  
aprovades	   en	   la	   seua	   oferta	   d’ocupació	   pública,	   d’acord	   amb	   la	   taxa	   de	   reposició	   que	  
enguany	  serà	  del	  100%.	  

Sens	   dubte,	   aquesta	   via	   que	   la	   Universitat	   ja	   ha	   utilitzat	   per	   a	   convocar	   cinc	   càtedres	  
d’universitat	  al	  setembre	  de	  2015,	  suposa	  una	  possibilitat,	  encara	  que	  molt	  limitada,	  perquè	  
les	   persones	   acreditades	   puguen	   veure	   realitzades	   les	   seues	   legítimes	   expectatives	   de	   la	  
carrera	  acadèmica.	  Tot	  i	  que	  la	  Comissió	  de	  Professorat,	  el	  grup	  assessor	  de	  treball,	  la	  Mesa	  
Negociadora	  i	  el	  Consell	  de	  Govern	  de	  la	  Universitat,	  han	  realitzat	  en	  els	  últims	  anys	  tots	  els	  
esforços	   acadèmics	   i	   pressupostaris	   per	   atendre	   de	   forma	   equitativa	   les	   necessitats	  
d’estabilització	  i	  de	  promoció	  del	  professorat,	  hem	  d’entendre	  que	  la	  situació	  continua	  sent	  
molt	   estressant	  normativament	   i	   pressupostàriament,	   en	  un	   context	  de	   finançament	  molt	  
restrictiu	   i	  amb	  una	   taxa	  de	   reposició	  que,	  encara	  que	  s’ha	  anat	   incrementant,	  no	  permet	  
atendre	  amb	  racionalitat	  i	  perspectiva	  de	  futur	  les	  necessitats	  docents	  i	  investigadores.	  Per	  
tant,	  s’ha	  de	  reivindicar	  la	  necessitat	  de	  supressió	  de	  la	  taxa	  de	  reposició	  per	  al	  personal	  de	  
la	   Universitat,	   de	   manera	   que	   amb	   suficiència	   financera	   es	   puga	   treballar	   en	   l’aprovació	  
d’una	  planificació	  adequada	  segons	  les	  nostres	  necessitats	  de	  places	  de	  PDI	  i	  PAS.	  

4.	  Quant	  al	  pressupost	  2016	  i	  la	  situació	  econòmica	  i	  financera	  de	  la	  universitat,	  el	  passat	  23	  
de	  desembre	  de	  2015,	  el	  Consell	  Social	  va	  aprovar	  formalment	  el	  projecte	  de	  pressupost	  per	  
a	  2016,	  prèviament	   formulat	  al	  Consell	  de	  Govern	  del	  desembre.	  Aquest	  pressupost	  és	  de	  
342,74	   milions,	   que	   significa	   un	   increment	   del	   7,35%	   respecte	   a	   2015.	   Aquest	   augment	  
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trenca	  set	  anys	  consecutius	  de	  reduccions	  en	  els	  pressupostos	  i	  es	  justifica,	  d’una	  banda,	  per	  
la	  consignació	  de	  l’augment	  d’un	  1%	  de	  les	  retribucions	  dels	  funcionaris	  públics	  per	  a	  2016	  –
2,2	  milions–,	  així	  com	  la	  recuperació	  de	  vora	  el	  50%	  de	  la	  paga	  extra	  de	  2012	  –prop	  de	  cinc	  
milions	   en	   total–,	   dels	   quals	   2,6	   milions	   són	   afegits	   respecte	   als	   que	   ja	   estaven	   en	   el	  
pressupost	   2015,	   que	   incloïa	   el	   25%	   de	   la	   paga	   extra.	   D’altra	   banda,	   hi	   ha	   també	   un	  
increment	  de	  8,25	  milions	  d’euros	  sobre	  el	  volum	  total	  de	  recursos	  i	  la	  seua	  distribució	  entre	  
els	  diferents	  capítols	  de	  despeses,	  per	  la	  incorporació	  al	  pressupost	  per	  primera	  vegada	  de	  la	  
gestió	   de	   la	   Fundació	  Universitat-‐Empresa.	   Finalment,	   el	   pressupost	   també	   augmenta	   per	  
l’anualitat	  del	  conveni	  de	  sanejament	  del	  deute	  antic	  de	  desembre	  de	  2014,	  que	  preveu	  una	  
aportació	   de	   7,2	   milions	   d’euros	   en	   2016.	   Els	   pressupostos	   de	   centres,	   departaments	   i	  
instituts	   tingueren	   una	   reducció	   del	   5%	   en	   2008,	   5%	   en	   2009,	   cap	   creixement	   en	   2010	   i	  
2011,	  10%	  en	  2012,	  7%	  en	  2013,	  5%	  en	  2014	  i	  es	  mantenen	  igual	  en	  2015	  i	  2016.	  	  

Dels	   342,74	   milions	   d’euros	   del	   pressupost	   per	   a	   2016,	   el	   28,7%	   provenen	   d’activitats	  
pròpies	   de	   la	   Universitat	   i	   aportacions	   de	   particulars,	   mentre	   que	   el	   71,2%	   deriva	   de	  
transferències	   d’administracions	   públiques.	   Respecte	   a	   la	   relació	   amb	   la	   Generalitat	  
Valenciana,	  cal	  destacar	  que	  aquesta	  ha	  respectat	  les	  condicions	  de	  l’acord	  del	  deute	  signat	  
el	  30	  de	  desembre	  de	  2014	  i	  ha	  incorporat	  en	  els	  pressupostos	  per	  a	  2015	  i	  2016	  les	  dues	  
anualitats	   que	   s’hi	   consideraven.	   També	   cal	   destacar	   que	   en	   aquest	   moment	  
l’endarreriment	  del	  pagament	  de	  les	  mensualitats	  de	  la	  subvenció	  ordinària	  –deute	  recent–,	  
s’ha	   reduït	   a	   dues	   mensualitats	   i	   també	   s’ha	   reduït	   el	   termini	   per	   al	   pagament	   d’altres	  
deutes	  reconeguts.	  No	  obstant	  això,	  durant	  2015	  la	  Generalitat	  va	  recórrer	  reiteradament	  al	  
pagament	  mitjançant	  confirming,	   la	  qual	  cosa	  suposa	  un	  cost	   financer	  per	  a	   la	  Universitat,	  
encara	   que	   inferior	   als	   de	   darrers	   anys	   a	   causa	   de	   la	   important	   davallada	   en	   els	   tipus	  
d’interès	  que	  s’apliquen	  a	  aquestes	  operacions.	  En	  tot	  cas	  s’han	  fet	  gestions	  perquè	  en	  2016	  
l’us	   del	   confirming	   siga	   excepcional	   i	   la	   Universitat	   tinga	   les	   menors	   despeses	   financeres	  
possibles.	  En	  conseqüència,	  i	  pel	  que	  fa	  a	  la	  devolució	  de	  la	  tresoreria	  prevista	  per	  a	  2016,	  
cal	  esperar	  una	  situació	  estable	  sempre	  que	  la	  Generalitat	  mantinga	  el	  ritme	  de	  pagament	  
actual	   i	  no	   incremente	  el	  període	  d’endarreriment	  que	  ens	  va	  aplicar	  durant	  2015.	  També	  
cal	   destacar	   que	   la	   subvenció	   ordinària	   de	   la	   Generalitat	   per	   a	   2016	   és	   de	   228	   milions	  
d’euros,	  una	  xifra	  pràcticament	  igual	  a	  la	  que	  la	  Universitat	  rebia	  en	  2006.	  Si	  a	  això	  afegim	  la	  
no	  aplicació	  del	  Pla	  pluriennal	  de	  finançament	  (PPF)	  2010-‐2017,	  serà	  més	  fàcil	  entendre	  les	  
importants	  dificultats	  que	   s’han	  hagut	  de	   superar	  per	   a	   formular	  un	  pressupost	  equilibrat	  
per	  a	   l’any	  2016.	  Aquestes	  dificultats	  necessàriament	  ens	  han	  de	  portar	  a	  negociar	  amb	  la	  
Generalitat	  un	  nou	  model	  de	  finançament	  per	  a	   les	  universitats	  públiques	  valencianes	  que	  
ens	   permeta	   disposar	   de	   suficiència	   i	   autonomia	   financera	   per	   revertir	   la	   situació	  
pressupostària	  i	  afrontar	  amb	  garanties	  les	  polítiques	  orientades	  a	  la	  millora	  de	  la	  qualitat	  i	  
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l’excel·∙lència	  en	  la	  nostra	  universitat:	  el	  servei	  a	  l’estudiantat,	  les	  polítiques	  de	  personal,	  la	  
docència,	  la	  recerca	  i	  la	  transferència	  i	  el	  compromís	  amb	  la	  cultura,	  la	  llengua	  i	  el	  territori.	  	  

El	  rector	  conclou	  l’informe	  donant	  les	  gràcies	  a	  tots	  i	  totes	  per	  l’atenció.	  

La	  moderadora	  obri	  un	  torn	  d’intervencions.	  

-‐	   Javier	   Antonio	   Sansalvador,	   membre	   del	   BEA	   i	   claustral	   per	   la	   Facultat	   de	   Filosofia	   i	  
Ciències	   de	   l’Educació,	   es	   dirigeix	   al	   vicerector	   d’Economia	   i	   Infraestructures,	   Juan	   Luis	  
Gandía,	   per	   recordar-‐li	   que	   fa	   tres	   anys	   que	   no	   tenen	   cafeteria	   i	   es	   queixen	   de	   la	   gestió	  
ineficient	  i	  tardana,	  i	  que	  s’afavoreixen	  empreses	  privades	  que	  ho	  monopolitzen.	  Considera	  
que	   a	   les	   facultats	   de	   Geografia	   i	   Història,	   Filologia,	   Traducció	   i	   Comunicació	   i	   Filosofia	   i	  
Ciències	   de	   l’Educació,	   que	   aglutinen	   10.000	   alumnes,	   tan	   sols	   tenen	   dues	   cafeteries	   que	  
donen	  servei	  a	  100	  persones	  cada	  una.	  Des	  de	  la	  Junta	  de	  Centre	  de	  la	  seua	  facultat,	  li	  han	  
fet	  arribar	  propostes	  per	  a	  reformular	  aquest	  espai	   i	  han	  rebut	  la	  negativa	  per	  resposta.	  El	  
lema	  que	  reivindiquen	  als	  carrers	  sobre	  el	  Pla	  Bolonya:	  “Fora	  empreses	  de	  la	  Universitat”	  fa	  
referència	  precisament	  a	  això.	  D’altra	  banda,	  segueixen	  reclamant	  la	  qüestió	  de	  les	  al·∙lèrgies	  
i	  necessitats	  específiques	  alimentàries	  per	  a	  les	  persones	  veganes,	  vegetarianes	  i	  celíaques,	  i	  
insta	  perquè	   la	  comissió	  econòmica	  revise	  el	   règim	  de	  concessió	  de	  cafeteries	  per	  unificar	  
tots	  els	  preus.	  	  

També	  parla	  sobre	  un	  projecte	  dut	  a	  terme	  per	  María	  García	   i	  altres	  companys,	  guardonat	  
com	  a	  finalista	  dels	  premis	  MOTIVEM,	   i	  que	  dóna	  dues	  oportunitats:	  ajudar	   l’estudiantat	  a	  
finançar	  les	  seues	  despeses	  i	  fer	  societat,	  construir	  la	  facultat	  entre	  tots	  i	  totes.	  	  

Per	   tot	   això,	   demana	   al	   vicerector	   que	   atenga	   les	   seues	   peticions	   i	   que	   experimente	   el	  
projecte	  pilot	  al	  qual	  ha	  fet	  referència	  i	  demana,	  per	  tant,	  reformes	  clares	  a	  la	  Universitat	  de	  
València.	  

-‐	   Manel	   Perucho	   Pla	   s’interessa	   per	   l’opinió	   de	   l’equip	   de	   govern	   i	   concretament	   la	   del	  
senyor	  rector,	  com	  a	  màxim	  responsable	  de	  la	  institució	  i	  metge,	  sobre	  un	  parell	  de	  màsters	  
inclosos	   en	   la	   llista	   de	   títols.	   “Màster	   en	   teràpies	   complementàries	   aplicades	   a	   la	   salut	   i	  
equilibri	   personal”	   i	   “Medicina	   naturista,	   acupuntura	   i	   homeopatia”.	   Aquests	   màsters	  
s’imparteixen	  a	  distància	  en	  un	  cas,	  i	  presencial	  en	  l’altre,	  i	  a	  un	  preu	  de	  850	  i	  3.000	  euros	  
respectivament.	   Contenen	   temes	   com	   ara	   “Anatomía	   de	   los	   centros	   energéticos”,	   “El	  
sistema	   de	   chakras”,	   “Test	   energético	   y	   balance	   de	   chakras”,	   “Preparación	   energética	  
personal	   del	   terapeuta”,	   “Símbolos	   y	   Kotodamas”	   i	   “Aplicación	   del	   reiki	   a	   distancia”.	  
Considera	  que	  s’està	  enganyant	  l’usuari	  i	  es	  posa	  en	  perill	  el	  prestigi	  de	  la	  Universitat,	  ja	  que	  
no	   es	   poden	   vendre	   certes	   coses	   com	   a	   científiques,	   i,	   a	   parer	   seu,	   es	   té	   poca	   cura	   a	  
mantenir	   aquestes	   pràctiques	   acientífiques	   i	   supersticioses.	   Més	   que	   progressisme	   troba	  
que	  es	   tracta	  d’un	  mecanisme	  de	  control	   i	   reaccionari.	  No	  parla	   solament,	   li	   consta,	  de	   la	  
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seua	   preocupació,	   sinó	   de	   més	   gent,	   pel	   fet	   d’oferir	   aquests	   títols	   no	   oficials	   i	   per	   això	  
demana	  l’opinió	  del	  rector	  i	  de	  la	  vicerectora	  d’Ordenació	  Acadèmica	  i	  Professorat.	  

-‐	  Jordi	  Caparrós	  vol	  fer	  palès	  un	  problema	  que	  pateix	  tot	  l’estudiantat	  de	  la	  Universitat.	  Som	  
una	  de	  les	  universitats	  de	  l’estat,	  comptant-‐hi	  les	  privades,	  en	  què	  només	  hi	  ha	  5	  membres	  
de	   representació	   en	   Consell	   de	   Govern,	   un	   8,64%.	   Amb	   17	   associacions	   que	   tenen	  
representació	  a	  la	  Universitat,	  aquest	  fet	  provoca	  discòrdia	  entre	  el	  mateix	  estudiantat	  i	  més	  
quan	  abans	  eren	  10	  membres.	  Atès	  que	  al	  Claustre	  tenen	  una	  representació	  del	  25%,	  troben	  
que	   al	   Consell	   de	   Govern	   s’hauria	   de	   buscar	   una	   solució	   per	   a	   augmentar	   aquesta	  
representació.	   Considera	   que	   no	   s’ha	   fet	   cap	  moviment	   per	   a	   potenciar	   la	   representació	  
estudiantil	  que	  proposen	  des	  que	  va	  començar	  el	  mandat	  del	  rector	  i	  que	  cal	  lluitar	  perquè	  
l’estudiantat	  en	  definitiva	  tinga	  més	  representació	  en	  un	  dels	  òrgans	  on	  més	  gestió	  es	  fa	  de	  
la	  Universitat.	  

-‐	  Francesc	  Marí	  parla	  del	  comentari	  del	  rector	  sobre	  la	  carrera	  professional.	  Reconeixen	  les	  
dificultats	   financeres	   per	   les	   quals	   ha	   passat	   la	   Universitat	   de	   València,	   però	   això	   no	   pot	  
servir	  d’excusa	  per	  a	  la	  inacció,	  ja	  que	  hi	  ha	  un	  compromís	  de	  l’equip	  rectoral	  amb	  la	  carrera	  
professional	  del	  PAS	  i	  per	  tant	  no	  pot	  ser	  discriminat	  i	  tenir	  el	  mateix	  tractament	  que	  la	  resta	  
d’empleats	  públics.	  Recorda	  que	  enguany	  la	  presidència	  de	  la	  Conferència	  de	  Rectors	  de	  les	  
Universitats	   Públiques	   Valencianes	   correspon	   a	   la	   Universitat	   de	   València	   i	   és	   una	   bona	  
ocasió	  per	  a	  impulsar	  aquesta	  carrera,	  la	  Mesa	  Sectorial	  d’Universitats	  i	  el	  conveni	  col·∙lectiu	  
de	   les	  nostres	  universitats.	  Acaba	   la	   intervenció	  recordant	  que	   la	  Comunitat	  Valenciana	  és	  
l’única	   comunitat	   de	   l’estat	   que	   no	   té	   un	   conveni	   col·∙lectiu	   per	   al	   personal	   laboral	   de	   les	  
universitats	  públiques.	  

-‐	   José	  Manuel	   Rodríguez	   comenta	   que	   és	   una	   satisfacció	   comprovar	   en	   els	   informes	   del	  
rector	  que	  la	  Universitat	  va	  bé,	  encara	  que	  ell	  no	  hi	  està	  d’acord.	  Considera,	  però,	  que	  per	  fi	  
alguns	  problemes	  es	  resoldran,	  com	  el	  fet	  que	  els	  catedràtics	  puguen	  promocionar-‐se	  i	  que	  
la	  taxa	  de	  reposició	  s’aconseguirà	  que	  torne	  a	  ser	  del	  100	  %.	  	  

Quant	   a	   la	   precarització	   que	   ha	   patit	   entorn	   del	   30%	   del	   professorat,	   en	   augmentar	   la	  
càrrega	   docent	   dels	   22	   als	   29	   crèdits,	   encara	   que	   s’han	   demostrat	   les	   seues	   nefastes	  
conseqüències	  per	  al	  funcionament	  quotidià,	  aquest	  és	  el	  tercer	  any	  i,	  si	  res	  no	  canvia,	  l’any	  
que	  ve	  es	  tornarà	  a	  fer	  un	  POD	  amb	  29	  crèdits.	  

Quant	  a	  la	  cultura	  emprenedora,	  considera	  que	  el	  professorat	  que	  té	  una	  càrrega	  docent	  de	  
29	  crèdits	   tindrà	  difícil	  potenciar	  aquest	  esperit	  emprenedor,	  per	  això	  reitera	   la	  petició	  de	  
reduir	  el	  POD	  per	  al	  pròxim	  curs.	  	  

-‐	  Miquel	  Melis,	  claustral	  del	  BEA	  per	  la	  Facultat	  de	  Ciències	  Socials,	  recorda	  que	  al	  Claustre	  
del	   23	  de	   juliol	   de	  2015	  es	   va	  aprovar,	   sense	   cap	  vot	  en	   contra,	  una	  baixada	  de	   les	   taxes	  
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universitàries.	  El	  document	  deia	  que	  creien	  que	  era	  possible	  sol·∙licitar	  al	  nou	  govern	  de	   la	  
Generalitat	  aquesta	  baixada	  progressiva	  fins	  a	  assolir	  els	  preus	  anteriors	  a	  la	  pujada	  en	  2011,	  
i	  proposaven	  una	  davallada	  anual	  del	  8,4%	  de	  les	  taxes	  durant	  els	  propers	  anys.	  

Ara	  per	  ara,	  aquesta	  baixada	  està	  paralitzada,	   i	  aquesta	  és	   la	   tercera	  autonomia	  de	   l’estat	  
amb	  les	  taxes	  universitàries	  més	  altes.	  Aquestes	  continuen	  representant	  el	  25%	  del	  total	  del	  
pressupost	  universitari,	  amb	  la	  qual	  cosa	  és	  l’estudiantat	  qui	  sufraga	  majoritàriament	  el	  cost	  
real	  de	  la	  universitat	  pública.	  Per	  tant,	  exigeixen	  explicacions	  de	  per	  què	  no	  hi	  ha	  hagut	  cap	  
baixada	   en	   aquest	   curs	   i	   saber	   si	   s’ha	   pressionat	   perquè	   aquest	   fet	   siga	   real.	   Finalment,	  
estan	  en	  desacord	  amb	  el	  fet	  que	  part	  de	  l’estudiantat	  es	  veja	  forçat	  a	  abandonar	  els	  estudis	  
per	  qüestions	  econòmiques	  o	  a	  allargar	  la	  durada	  de	  la	  carrera	  per	  no	  poder	  pagar	  en	  un	  any	  
la	  quantitat	  exigida.	  Exigeixen	  una	  vertadera	  universitat	  pública	  per	  a	  tots	  i	  totes.	  	  

-‐	  Sergi	  Maicas,	  professor	  del	  Departament	  de	  Microbiologia	  de	  la	  Facultat	  de	  Biologia,	  parla	  
sobre	  el	  professorat	  ajudant,	  ajudant	  doctor	  i	  contractat	  doctor	  interí	  d’aquesta	  Universitat.	  
Fa	  cinc	  anys	  que	  imparteix	  classe	  com	  a	  ajudant	  doctor	  de	  manera	  continuada.	  Vol	  traslladar	  
allò	  que	  han	  parlat	  en	  l’última	  assemblea	  del	  professorat	  precari	  a	  què	  s’ha	  referit	  abans.	  Es	  
tracta	  d’un	  grup	  de	  professorat	  dispers,	  amb	  una	  carrera	  docent	  que	  canvia	  any	   rere	  any,	  
que	   es	   troben	   abocats	   a	   la	   interinitat,	   i	   sent	   interí	   no	   es	   pot	   ser	   membre	   d’equips	  
investigadors,	  ni	  del	  Consell	  de	  Govern,	  no	  es	  poden	  demanar	  projectes	  al	  Ministeri,	  no	  tens	  
dret	  a	  demanar	  sexennis	  encara	  que	  algunes	  d’aquestes	  persones	  fan	  investigació	  més	  de	  20	  
anys.	  Recalca	  que	  la	  seua	  missió	  com	  a	  professorat	  precari	  és	  treballar	  per	  la	  Universitat,	  per	  
fer-‐la	  més	  justa	  i	  millor,	  exactament	  igual	  que	  la	  resta	  del	  professorat	  i,	  per	  tant,	  demanen	  
igual	   tracte.	  Dins	  del	   seu	  col·∙lectiu	  hi	  ha	  persones	  acreditades	  des	  de	   fa	   tretze	  anys	  per	  a	  
titular	   d’universitat,	   a	   contractat	   doctor,	   i	   durant	   els	   últims	   tres	   anys	   no	   han	   pogut	  
presentar-‐s’hi,	  i	  es	  volen	  jubilar	  amb	  una	  plaça	  treta	  a	  concurs.	  

Finalment,	  vol	  també	  solidaritzar-‐se	  amb	  els	  companys	  acreditats	  a	  càtedra,	  perquè	  ahir	  es	  
va	  veure	  en	  Las	  Provincias	  un	  titular	  que	  deia	  “200	  professors	  de	  la	  Universitat	  de	  València	  
reclamen	  el	  desbloqueig	  de	  l’accés	  a	  càtedra”,	  i	  ja	  fa	  cinc	  anys	  que	  no	  poden	  promocionar-‐
se.	  Així	  mateix,	  desitja	  que	  alguna	  de	  les	  persones	  que	  representen	  el	  seu	  col·∙lectiu,	  com	  la	  
companya	   María	   José	   Marín,	   puga	   ser	   al	   Consell	   de	   Govern	   per	   transmetre	   els	   seus	  
problemes.	  

	  

-‐	   Álvaro	   Collado,	   claustral	   de	   la	   Facultat	   de	   Farmàcia,	   en	   nom	   del	   Grup	   d’Estudiants	   de	  
Farmàcia,	   Ciència	   i	   Tecnologia	   dels	   Aliments	   i	   Nutrició	   (GEFAN)	   i	   també	   del	   Col·∙lectiu	  
d’Estudiants	   i	   Representants	   de	   Matemàtiques	   (CERM)	   i	   de	   l’Associació	   de	   Químics	  
Universitaris	   (AQU)	   coordinats	   per	   la	   Secretaria	   d’Universitat	   de	   l’Associació	   Valenciana	  



 13 

d’Estudiants	  (ASVAES).	  Agraeix	  a	  aquesta	  última	  que,	  per	  primera	  vegada	  des	  de	  fa	  molt	  de	  
temps,	  el	  moviment	  estudiantil	  sectorial	  i	  independent	  de	  diverses	  facultats	  ha	  començat	  a	  
treballar	  conjuntament	  i	  a	  sumar	  el	  treball	  ja	  existent,	  amb	  la	  voluntat	  d’enfortir	  aquest	  altre	  
tipus	  de	  representació	  estudiantil	  de	  gran	  utilitat	  per	  a	  defensar	  l’estudiantat.	  	  

Després	   de	   les	   eleccions	   autonòmiques,	   el	   govern	   sorgit	   amb	   l’anomenat	   “Pacte	   del	  
Botànic”	  –edifici	  singular	  de	   la	  nostra	   institució–,	  té	  molts	  reptes,	  entre	  altres	  respondre	  a	  
les	   expectatives	   del	   col·∙lectiu	   estudiantil.	   Pregunta	   al	   rector	   si	   hi	   ha	   notícies	   sobre	   les	  
polítiques	  de	  taxes	  de	  matrícula	  universitària	   i	  de	  beques	  de	  la	  Generalitat,	  perquè	  no	  són	  
conscients	  que	  hi	  haja	  cap	  canvi	  respecte	  a	  això.	  També	  vol	  expressar	  la	  seua	  felicitació	  per	  
l’èxit	  de	   la	   implantació	  del	  vot	  electrònic	  a	   la	  Facultat	  de	  Matemàtiques,	   i	  pregunta	  per	   la	  
seua	  implantació	  a	  tota	  la	  Universitat	  i	  quan.	  	  

-‐	  Miguel	  Vargas	  és	  coordinador	  de	  l’Assemblea	  de	  Representants	  de	  la	  Facultat	  de	  Farmàcia	  i	  
intervé	   en	   nom	   de	   secretari	   d’universitat	   d’ASVAES.	   La	   seua	   intervenció	   ha	   sorgit	   de	   la	  
reflexió	   dels	   plantejaments	   que	   han	   fet	   els	   companys.	   Una,	   sobre	   la	   participació	   en	   les	  
licitacions	  i	   l’altra,	   la	  representació	  en	  el	  Consell	  de	  Govern.	  En	  aquest	  sentit,	  ha	  trobat	  un	  
acord	   de	   la	   Junta	   de	   Govern	   de	   21/12/1995	   en	   què	   es	   va	   aprovar	   la	   participació	   dels	  
estudiants	  en	  les	  comissions	  informatives	  o	  assessores	  de	  les	  licitacions.	  Per	  la	  seua	  part,	  fa	  
autocrítica	   perquè	   són	   desconeixedors	   d’aquestes	   normatives,	   però	   pregunta	   si	   la	  
Universitat	  considera	  la	  participació	  dels	  estudiants	  en	  aquests	  procediments	  de	  licitació	  i	  si	  
es	  fa	  alguna	  acció	  per	  part	  de	  l’equip	  rectoral	  per	  vetlar	  perquè	  es	  duga	  a	  terme.	  Considera	  
que	   també	   la	   Universitat	   té	   la	   seua	   responsabilitat	   a	   l’hora	   de	   fer	   efectiva	   aquesta	  
participació.	  	  

Per	  acabar,	  quant	  a	  la	  participació	  estudiantil	  en	  el	  Consell	  de	  Govern,	  i	  atès	  que	  abans	  eren	  
10	   representants,	   també	   fa	   autocrítica	   per	   la	   deixadesa	   en	   aquesta	   qüestió,	   per	   la	  
inassistència	  durant	  el	  curs	  a	  les	  sessions	  d’aquest	  òrgan	  –tendeix	  a	  pensar	  que	  per	  raons	  de	  
pes,	   com	   ara	   exàmens–,	   per	   la	   no-‐presentació	   de	   candidats...	   El	   cas	   és	   que	   ha	  minvat	   la	  
representació	  estudiantil	  en	  aquest	  important	  òrgan.	  

El	   rector	   inicia	   la	   seua	   resposta	   afegint	   dues	   informacions	  mes.	   La	   primera	   respecte	   a	   la	  
presidència	   de	   torn	   de	   les	   universitats	   públiques	   valencianes,	   fet	   que	   representa	   que	   la	  
Universitat	  de	  València	  i	  el	  seu	  equip	  de	  govern	  coordinen	  les	  accions	  dels	  equips	  de	  govern	  
de	  les	  universitats	  públiques	  valencianes	  sobre	  reivindicacions	  com	  la	  del	  company	  Francesc	  
Marí.	  	  

L’altre	  assumpte	  ha	  sigut	  el	  canvi	  en	  el	  càrrec	  de	  vicerector	  d’Estudis	  de	  Postgrau,	  que	  ara	  
l’ocupa	  el	  professor	  Rafael	  Crespo,	  exdegà	  de	  la	  Facultat	  de	  Matemàtiques.	  Aprofita	  l’ocasió	  
per	  a	  agrair	  el	   treball	  de	   l’anterior	  vicerectora,	   la	  professora	  Rosa	  Marín.	  També	  agraeix	  a	  
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Clara	  Martínez,	  que	  també	  ha	  cessat,	  el	  treball	  desenvolupat	  al	  llarg	  de	  quasi	  sis	  anys	  en	  el	  
seu	   càrrec	   en	   el	   vicerectorat	   de	   Sostenibilitat,	   Planificació	   i	   Campus	   d’Excel·∙lència	  
Internacional.	  

Quant	   a	   les	   intervencions,	   a	   Javier	   Sansalvador,	   respecte	   al	   tema	   de	   la	   cafeteria	   de	   la	  
Facultat	  de	  Filosofia	   i	  Ciències	  de	   l’Educació,	   li	  contesta	  que	  no	  és	   l’única	  cafeteria	  que	  ha	  
tancat	  i	  no	  solament	  a	  la	  nostra	  Universitat.	  En	  un	  escenari	  de	  crisi,	  és	  difícil	  tenir	  ofertes	  en	  
una	   licitació.	   Quant	   al	   premi	   al	   projecte	   pilot	   a	   què	   s’ha	   referit	   el	   company,	   la	   comissió	  
corresponent	   està	   al	   dia	   en	   dietes	   i	   preus,	   i	   insisteix	   que	   no	   totes	   les	   facultats	   es	   poden	  
permetre	  tenir	  cafeteria,	  perquè	  una	  facultat	  gran,	  com	  la	  de	  Medicina	  i	  Odontologia,	  té	  un	  
espai	  per	  a	  l’ús	  de	  microones	  i	  serveis	  en	  màquines,	  però	  no	  té	  cafeteria.	  

A	  Manel	  Perucho,	  en	  relació	  amb	  els	  màsters	  a	  què	  ha	  fet	  referència,	  li	  respon	  que	  es	  tracta	  
de	  títols	  propis	  de	  la	  Universitat,	  no	  són	  oficials,	  es	  tramiten	  és	  a	  través	  d’una	  proposta	  d’un	  
grup	  de	  persones,	  poden	  ser	  professors,	  i	  després	  passa	  per	  la	  Comissió	  de	  Postgrau,	  que	  en	  
decideix	   l’aprovació	  o	  no.	   La	  viabilitat	  econòmica	   i	  els	  preus	   són	  decidits	  per	   les	  persones	  
que	  fan	   la	  proposta	   i	  és	  diferent	  d’un	  títol	  oficial.	  La	  paraula	  “alternativa”,	  en	  general,	  diu	  
que	  no	  agrada	  als	  metges,	  prefereixen	   la	  paraula	  “complementària”,	  però	  assegura	  que	   la	  
demostració	  científica	  és	  molt	  complicada	  i	  que	  no	  necessàriament	  ell	  o	   l’equip	  rectoral	  hi	  
estan	  a	   favor.	  Traslladarà	  de	   tota	  manera	   la	  preocupació	  del	   company	  ací	  expressada	  a	   la	  
Comissió	   de	   Postgrau	   i	   al	   vicerector	   de	   Postgrau	   perquè	   consideren	   amb	   molta	   cura	   els	  
elements	  científics	  i	  esbrinen	  tot	  allò	  que	  siga	  pseudocientífic	  o	  interpretat	  equivocadament	  
o	  inadequadament,	  tal	  com	  ha	  expressat	  el	  company,	  per	  a	  una	  institució	  científica	  com	  la	  
Universitat	   de	   València,	   un	   referent	   per	   a	   la	   societat	   valenciana	   i	   amb	   projecció	  
internacional.	  	  

A	   Jordi	  Caparrós	   i	  Miguel	  Vargas	  cal	   recordar-‐los	  que	  abans	  el	  Consell	  de	  Govern	   tenia	  65	  
membres	  i	  ara	  en	  té	  50,	  el	  nombre	  ve	  de	  l’article	  15	  de	  la	  Llei	  orgànica	  d’universitats,	  i	  quant	  
al	  nombre	  d’estudiants,	   igual	  que	  el	  de	  PAS,	  que	   tenen	  una	   representació	   feble,	  prové	  de	  
l’article	   88.3.e	   dels	   Estatuts	   de	   la	  Universitat.	   Per	   tant,	   es	   podria	   canviar	   la	   representació	  
estudiantil	   en	   el	   Consell	   de	   Govern,	   però	   la	   qüestió	   caldria	   ser	   tractada	   a	   la	   Comissió	  
d’Estatuts,	  tenint	  en	  compte	  altres	  col·∙lectius.	  Assenyala	  que	  el	  col·∙lectiu	  de	  personal	  doctor	  
amb	  vinculació	  permanent	  hi	   té	  una	  representació	  del	  51%,	  és	  a	  dir,	  no	  ha	   fet	  ús	  de	  tenir	  
una	  participació	  més	  enllà	  del	  mínim	  atorgat	  per	  la	  Llei	  orgànica	  d’universitats	  i	  del	  qual	  no	  
pot	  baixar.	  En	  l’últim	  Consell	  de	  Govern	  va	  haver	  un	  canvi	  per	  incorporar-‐hi	  un	  col·∙lectiu,	  el	  
PIF	  (personal	  investigador	  en	  formació),	  que	  va	  reivindicar	  amb	  justícia	  tenir-‐hi	  almenys	  un	  
representant.	  Per	  tant,	  es	  tracta	  de	  asseure’s	  per	  estudiar-‐ho,	  ja	  que	  qualsevol	  increment	  en	  
un	  col·∙lectiu	  minva	  els	  altres	  i	  es	  tracta	  d’un	  tema	  delicat.	  
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Vol	  recordar	  que	  a	  més	  dels	  cinc	  estudiants	  claustrals	  que	  s’elegiran	  avui,	  el	  coordinador	  de	  
la	  mesa	  de	  l’AGE	  s’ha	  incorporat	  com	  a	  convidat	  amb	  veu	  i	  sense	  vot,	  i	  també	  hi	  ha	  la	  figura	  
del	  delegat	  d’Estudiants,	  que	  forma	  part	  del	  Consell	  de	  Govern	  amb	  veu	  i	  amb	  vot	  o	  sense	  
vot	   segons	   que	   forme	   part	   o	   no	   dels	  membres	   del	   Consell	   de	  Govern	   que	   el	   rector	   té	   la	  
capacitat	   de	   nomenar	   d’acord	   amb	   els	   Estatuts.	   També	   és	   veritat	   que	   les	   reunions	   del	  
Claustre	  són	  poques	  i	  les	  del	  Consell	  de	  Govern	  són	  pràcticament	  mensuals.	  	  

A	  Francesc	  Marí,	  quant	  a	  la	  carrera	  professional	  del	  PAS,	  contesta	  que	  la	  Gerència	  juntament	  
amb	  el	  Vicerectorat	  d’Economia	  i	   Infraestructures,	  hi	  treballen	  intensament,	   i	  remarca	  que	  
han	  adreçat	  tres	  cartes	  a	  la	  Conselleria	  d’Hisenda	  i	  no	  han	  obtingut	  resposta.	  S’ha	  fet	  un	  pas,	  
la	  disposició	  32a	  ho	  ha	  inclòs,	  i	  estan	  a	  l’espera	  d’un	  decret	  que	  siga	  més	  específic.	  Assenyala	  
que	  es	  tracta	  no	  solament	  d’obtenir	  una	  autorització	  sinó	  també	  una	  negociació,	  perquè	  cal	  
acomodar-‐ho	  a	  les	  característiques	  del	  PAS.	  També	  estan	  treballant	  en	  el	  conveni	  col·∙lectiu	  i	  
la	  mesa	  sectorial,	  i	  necessiten	  la	  garantia	  que	  la	  Generalitat	  Valenciana	  s’hi	  incorpore.	  

Al	  professor	  Manuel	  Rodríguez	  li	  contesta	  que	  li	  consta	  que	  la	  Mesa	  Negociadora	  treballa	  en	  
un	  document	  de	  reconeixement	  integral	  i	  en	  una	  aplicació	  progressiva,	  però	  hi	  ha	  un	  tema	  
pressupostari	   evident:	   les	   taxes	  universitàries	   no	  han	  baixat	   i	   la	   subvenció	  ordinària	   de	   la	  
Universitat	  no	  ha	  pujat,	  és	  la	  mateixa	  que	  en	  2006.	  Quant	  a	  la	  dedicació	  docent,	  està	  d’acord	  
amb	  ell	   que	  per	   a	   garantir	   la	   qualitat	   de	   la	   docència	   i	   la	   investigació,	   l’escenari	   desitjable	  
seria	  el	  que	  proposa.	  

A	   Miquel	   Melis	   i	   Álvaro	   Collado	   els	   aclareix	   que	   les	   taxes	   no	   són	   competència	   de	   la	  
Universitat;	  el	  govern	  de	  l’estat	  fixa	  el	  marge	  i	  cada	  comunitat	  autònoma	  fixa	  per	  decret	  les	  
taxes	  que	  vol	  per	  a	  la	  comunitat,	  cosa	  que	  per	  cert	  ha	  desembocat	  en	  unes	  grans	  diferències	  
entre	   aquestes.	   S’han	   viscut	   una	   sèrie	   de	   mesures	   que	   no	   han	   estat	   debatudes	   per	   les	  
universitats	  ni	  per	  la	  societat,	  les	  taxes	  en	  primera	  matrícula	  han	  pujat	  quasi	  un	  50%	  en	  els	  
últims	  quatre	  anys,	   i	   si	  parlem	  de	   segona,	   tercera	   i	  quarta,	   s’arriba	  a	  quasi	   la	   totalitat	  del	  
preu	  d’una	  universitat	  privada.	  Aleshores,	   encara	  que	   l’escenari	   és	  molt	  dolent,	   la	  pressió	  
s’ha	  traslladat	  al	  conseller	  d’Educació,	  Investigació,	  Cultura	  i	  Esport,	  i	  de	  moment	  sols	  hi	  ha	  
gestos	   quant	   a	   les	   beques.	   Des	   de	   la	   Universitat	   es	   gestiona	   un	   milió	   d’euros	   del	   seu	  
pressupost	  per	  garantir	  que	  cap	  estudiant	  deixe	  els	  estudis	  per	  raons	  econòmiques.	  

A	  Sergi	  Maicas	  li	  recorda	  que	  estem	  vivint	  en	  un	  context	  on	  la	  carrera	  docent	  i	  investigadora	  
encara	   està	   per	   perfilar.	   Quant	   a	   la	   carrera	   investigadora,	   les	   2/3	   parts	   de	   la	   producció	  
científica	  de	  l’estat	  provenen	  dels	  professors	  universitaris	   i	   la	  carrera	  investigadora	  no	  s’ha	  
aconseguit.	  Les	  persones	  per	  les	  quals	  la	  Universitat	  ha	  apostat	  mitjançant	  contractes	  de	  5	  o	  
10	  anys	  per	  ajudants	  i	  ajudants	  doctors,	  es	  poden	  trobar	  al	  carrer	  i	  això	  suposa	  la	  pèrdua	  de	  
capital	  humà,	   talent	   i	  d’inversió	  econòmica.	  En	  aquest	   sentit,	   li	   consta	  que	  el	  Vicerectorat	  
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d’Ordenació	  Acadèmica	  i	  Professorat	  hi	  ha	  fet	  tots	  els	  possibles,	  i	  ho	  demostra	  la	  figura	  del	  
contractat	  doctor	  interí,	  al	  qual	  s’ha	  estès	  el	  contracte,	  que	  era	  improrrogable.	  S’estudiarà,	  
doncs,	  la	  manera	  d’estabilitzar	  aquest	  personal.	  	  

L’any	  2012	  la	  Universitat	  va	  traure	  places	  de	  contractat	  doctor	  sense	  problemes,	  en	  canvi	  en	  
2013	  el	  Ministeri	  ja	  va	  donar	  instruccions	  perquè	  aquest	  professorat	  entrara	  dins	  de	  la	  taxa	  
de	   reposició.	   Considera	   que	   si	   s’ha	   de	   triar	   entre	   estabilització	   i	   promoció,	   cal	   protegir	   el	  
més	  feble.	  Agraeix,	  però,	  el	  comentari	  del	  company	  en	  què	  reconeix	  el	  treball	  desenvolupat	  
pel	   Rectorat	   i	   el	   Vicerectorat	   d’Ordenació	   Acadèmica	   i	   Professorat,	   i	   també	   ho	   estén	   el	  
rector	   a	   la	   Mesa	   Negociadora	   que	   ha	   treballat	   de	   debò,	   i	   a	   la	   Comissió	   de	   Professorat.	  
Desitjaria	   també	   el	   mateix	   grau	   de	   reconeixement	   del	   col·∙lectiu	   de	   professorats	   titulars	  
d’universitat	  acreditats	  a	  catedràtics,	  són	  200	  persones;	  si	  isqueren	  200	  places	  suposaria	  un	  
increment	  de	  dos	  milions	  d’euros	  aproximadament	  que	  continuarien	  sempre	  en	  el	  capítol	  1,	  
per	   tant,	   s’ha	   d’aconseguir	   més	   subvenció	   ordinària	   de	   la	   Generalitat,	   més	   increment	  
pressupostari,	   un	   full	   de	   ruta	   i	   un	   calendari	   sense	   taxa	   de	   reposició.	   Indica	   també	   que	  
aquesta	   Universitat	   sempre	   ha	   intentat	   el	   diàleg	   i	   continuaran	   treballant	   per	   garantir	  
l’estabilització	  i	  la	  promoció	  del	  professorat.	  	  

Pel	   que	   fa	   als	   sexennis,	   estan	   a	   punt	   de	   signar	   un	   conveni	   amb	   l’Agencia	   Valenciana	  
d’Avaluació	  i	  Prospectiva	  per	  donar	  resposta	  a	  aquesta	  legítima	  reivindicació	  de	  l’avaluació	  
dels	  sexennis	  als	  interins.	  	  

Finalment,	   a	  Álvaro	  Collado	   li	   diu	  que	   la	   voluntat	  es	  estendre	  el	   vot	  electrònic	  perquè	  els	  
comentaris	   del	   president	   de	   la	   Junta	   Electoral	   han	   sigut	  molt	   positius	   i	   és	   evident	   que	   es	  
necessita	  més	  participació	  estudiantil.	  

Punt	  3.	  Elecció	  de	  membres	  de	  diversos	  òrgans	  col·∙legiats:	  

Mesa	  del	  Claustre:	  

1	  representant,	  titular,	  del	  personal	  d’administració	  i	  serveis	  claustral.	  

2	   representants,	   titulars,	   dels	   estudiants	   i	   de	   les	   estudiantes	   claustrals	   i	   els	   seus	  
suplents.	  
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Consell	  de	  Govern	  

9	  representants	  del	  professorat	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent	  claustral.	  

2	  representants	  del	  professorat	  no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent	  claustral.	  

1	  representant	  del	  personal	  investigador	  en	  formació	  claustral.	  

3	  representants	  dels	  personal	  d’administració	  i	  serveis	  claustral.	  

5	  representants	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  claustrals.	  

Comissió	  d’Estatuts:	  

1	  representant	  del	  personal	  d’administració	  i	  serveis	  claustral.	  

1	  representant	  del	  personal	  investigador	  en	  formació	  claustral.	  

7	  representants	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  claustrals.	  

Comissió	  de	  Professorat:	  

1	  representant	  del	  personal	  investigador	  en	  formació.	  

1	  representant	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes.	  

Comissió	  d’Investigació:	  

1	  representant	  del	  personal	  d’administració	  i	  serveis.	  

1	  representant	  del	  personal	  investigador	  en	  formació.	  

1	  representants	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  de	  doctorat.	  

Junta	  Electoral:	  

1	  representant	  del	  PDI	  no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent,	  suplent.	  

1	  representant	  del	  personal	  d’administració	  i	  serveis,	  suplent.	  

1	  representant	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes,	  titular.	  

2	  representants	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes,	  suplents.	  

Comissió	  de	  Reclamacions:	  

3	  catedràtics	  o	  catedràtiques	  d’universitat.	  

	  
Finalitzat	  el	   termini	  de	  presentació	  de	  candidatures,	   la	   secretària	  general	   indica	  que	  s’han	  
presentat	  les	  candidatures	  següents:	  
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MESA	  DEL	  CLAUSTRE	  
	  
Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  
-‐	  Carmen	  Victoria	  Visier	  (Facultat	  de	  Química).	  
	  
Estudiantat:	  
TITULARS:	  
-‐	  Mar	  Mascarell	  Polache	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  
-‐	  Juan	  Carlos	  Pedrosa	  Sánchez	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  
SUPLENTS:	  
-‐	  Jordi	  Juanes	  Ferrer	  (Escola	  Tècnica	  Superior	  d’Enginyeria).	  
	  
CONSELL	  DE	  GOVERN	  
	  
Personal	  docent	  i	  investigador	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent:	  
-‐	  José	  Manuel	  Almerich	  Silla	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  
-‐	  Vicente	  José	  Baeza	  Avallone	  (Facultat	  de	  Dret).	  
-‐	  Joan	  Carles	  Bernad	  i	  Garcia	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  
-‐	  Rosa	  María	  Bo	  Bonet	  (Facultat	  de	  Filosofia	  i	  Ciències	  de	  l’Educació).	  
-‐	  Trinidad	  Casasús	  Estellés	  (Facultat	  d’Economia).	  
-‐	  José	  Manuel	  Claver	  Iborra	  (Escola	  Tècnica	  Superior	  d’Enginyeria).	  
-‐	  Rosa	  María	  García	  Lopera	  (Facultat	  de	  Química).	  
-‐	  Elena	  García	  Testal	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  
-‐	  Pedro	  Rafael	  Gil	  Monte	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  
-‐	  Ana	  María	  Huguet	  Roig	  (Facultat	  d’Economia).	  
-‐	  Celedonia	  Igual	  Camacho	  (Facultat	  de	  Fisioteràpia).	  
-‐	  José	  Ramos	  López	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  
-‐	  José	  Manuel	  Rodríguez	  Victoriano	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  
-‐	  María	  José	  Ruiz	  Leal	  (Facultat	  de	  Farmàcia).	  
	  
Personal	  docent	  i	  investigador	  no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent:	  
-‐	  Adrián	  Besó	  Ros	  (Facultat	  de	  Geografia	  i	  Història).	  
-‐	  María	  Elena	  Chover	  Sierra	  (Facultat	  d’Infermeria	  i	  Podologia).	  
-‐	  María	  José	  Marín	  Fernández	  (Facultat	  d’Economia).	  
	  
Personal	  investigador	  en	  formació:	  
-‐	  Patricia	  Llopis	  Nadal	  (Facultat	  de	  Dret).	  
	  
Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  
-‐	  Gabriel	  Aparicio	  i	  Pla	  (Servei	  d’Informàtica).	  
-‐	  Pilar	  Catalán	  Cercós	  (Facultat	  d’Economia).	  
-‐	  Francisco	  Rafael	  Marí	  Grafiá	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  
	  
Estudiantat:	  
-‐	  Manel	  Ballester	  López	  (Facultat	  de	  Geografia	  i	  Història).	  
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-‐	  Marisa	  Císcar	  Gea	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  
-‐	  Anna	  Díaz	  Poveda	  (Facultat	  de	  Farmàcia).	  
-‐	  Pau	  Fayos	  Montagud	  (Facultat	  d’Economia).	  
-‐	  David	  Jiménez	  Hortelano	  (Facultat	  de	  Magisteri).	  
-‐	  Giorgia	  Pia	  (Facultat	  de	  Física).	  
	  
COMISSIÓ	  D’ESTATUTS	  
	  
Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  
-‐	  No	  hi	  ha	  candidatures.	  
	  
Personal	  investigador	  en	  formació:	  
-‐	  Eduardo	  Enrique	  Talens	  Visconti	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  
	  
Estudiantat:	  
-‐	  Ricardo	  García	  Císcar	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  
-‐	  Eric	  Nadal	  Mira	  (Facultat	  de	  Filologia,	  Traducció	  i	  Comunicació).	  
-‐	  Alejandro	  Quilis	  Moscardó	  (Facultat	  de	  Dret).	  
-‐	  Marta	  Thinnes	  Enguídanos	  (Facultat	  de	  Dret).	  
	  
COMISSIÓ	  DE	  PROFESSORAT	  
	  
Personal	  investigador	  en	  formació:	  
-‐	  Óscar	  Requena	  Montes	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  
	  
Estudiantat:	  
-‐	  Javier	  Antonio	  Sansalvador	  Pérez	  (Facultat	  de	  Filosofia	  i	  Ciències	  de	  l’Educació).	  
	  
	  
COMISSIÓ	  D’INVESTIGACIÓ	  
	  
Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  
-‐	  Jaime	  Güemes	  Heras	  (Jardí	  Botànic).	  
	  
Personal	  investigador	  en	  formació:	  
-‐	  Adrián	  Alacreu	  Crespo	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  
-‐	  Eduardo	  Enrique	  Talens	  Visconti	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  
	  
Estudiantat:	  
-‐	  Chismol	  Muñoz-‐Caravaca,	  Guillermo	  Rafael	  (Facultat	  de	  Geografia	  i	  Història).	  
-‐	  Esther	  Villajos	  Girona	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  
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JUNTA	  ELECTORAL	  
	  
Personal	  docent	  i	  investigador	  no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent:	  
-‐	  No	  hi	  ha	  candidatures.	  
	  
Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  
SUPLENTS:	  
-‐	  Blanca	  Casielles	  López	  (Serveis	  Centrals	  Administratius	  i	  Econòmics).	  
	  
Estudiantat.	  
TITULARS:	  
-‐	  Jordi	  Caparrós	  Gutiérrez	  (Facultat	  de	  Filologia,	  Traducció	  i	  Comunicació).	  
-‐	  Lola	  Ruiz	  Carsi	  (Facultat	  d’Infermeria	  i	  Podologia).	  
SUPLENTS:	  
-‐	  Jordi	  Juanes	  Ferrer	  (Escola	  Tècnica	  Superior	  d’Enginyeria).	  
	  
COMISSIÓ	  DE	  RECLAMACIONS	  
-‐	  José	  Enrique	  Bigné	  Alcañiz	  (Facultat	  d’Economia).	  
-‐	  Carolina	  Moreno	  Castro	  (Facultat	  de	  Filologia,	  Traducció	  i	  Comunicació).	  
-‐	  José	  Ramos	  López	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  
-‐	  Germán	  José	  de	  Valcárcel	  Gonzalvo	  (Facultat	  de	  Física).	  
	  
Finalitzada	  la	  votació	  i	  l’escrutini,	  es	  fan	  públics	  els	  resultats	  següents:	  

 
MESA	  DEL	  CLAUSTRE	  
	  
Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  
-‐	  Carmen	  Victoria	  Visier	  (Facultat	  de	  Química).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  votació.	  
	  
	  
	  
Estudiantat:	  
TITULARS:	  
-‐	   Mar	   Mascarell	   Polache	   (Facultat	   de	   Medicina	   i	   Odontologia).	   Proclamació	   automàtica	  
sense	  votació.	  
-‐	  Juan	  Carlos	  Pedrosa	  Sánchez	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  Proclamació	  automàtica	  
sense	  votació.	  
SUPLENTS:	  
-‐	   Jordi	   Juanes	  Ferrer	   (Escola	  Tècnica	  Superior	  d’Enginyeria).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  
votació.	  
	  
CONSELL	  DE	  GOVERN	  
	  
Personal	  docent	  i	  investigador	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent:	  
-‐	  José	  Manuel	  Almerich	  Silla	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  68	  vots.	  



 21 

-‐	  Pedro	  Rafael	  Gil	  Monte	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  65	  vots.	  
-‐	  Rosa	  María	  Bo	  Bonet	  (Facultat	  de	  Filosofia	  i	  Ciències	  de	  l’Educació).	  63	  vots	  
-‐	  Vicente	  José	  Baeza	  Avallone	  (Facultat	  de	  Dret).	  58	  vots.	  
-‐	  José	  Manuel	  Claver	  Iborra	  (Escola	  Tècnica	  Superior	  d’Enginyeria).	  56	  vots.	  
-‐	  Elena	  García	  Testal	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  56	  vots.	  
-‐	  Ana	  María	  Huguet	  Roig	  (Facultat	  d’Economia).	  56	  vots.	  
-‐	  Rosa	  María	  García	  Lopera	  (Facultat	  de	  Química).	  53	  vots	  
-‐	  María	  José	  Ruiz	  Leal	  (Facultat	  de	  Farmàcia).	  51	  vots.	  
-‐	  Trinidad	  Casasús	  Estellés	  (Facultat	  d’Economia).	  27	  vots.	  
-‐	  Celedonia	  Igual	  Camacho	  (Facultat	  de	  Fisioteràpia).	  17	  vots.	  
-‐	  José	  Ramos	  López	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  15	  vots.	  
-‐	  Joan	  Carles	  Bernad	  i	  Garcia	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  8	  vots.	  
-‐	  José	  Manuel	  Rodríguez	  Victoriano	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  4	  vots.	  
	  
Personal	  docent	  i	  investigador	  no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent:	  
-‐	  Adrián	  Besó	  Ros	  (Facultat	  de	  Geografia	  i	  Història).	  47	  vots.	  
-‐	  María	  José	  Marín	  Fernández	  (Facultat	  d’Economia).	  31	  vots.	  
-‐	  María	  Elena	  Chover	  Sierra	  (Facultat	  d’Infermeria	  i	  Podologia).	  21	  vots.	  
	  
Personal	  investigador	  en	  formació:	  
-‐	  Patricia	  Llopis	  Nadal	  (Facultat	  de	  Dret).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  votació.	  
	  
Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  
-‐	  Gabriel	  Aparicio	  i	  Pla	  (Servei	  d’Informàtica).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  votació.	  
-‐	  Pilar	  Catalán	  Cercós	  (Facultat	  d’Economia).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  votació.	  
-‐	  Francisco	  Rafael	  Marí	  Grafiá	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  Proclamació	  automàtica	  
sense	  votació.	  
	  
Estudiantat:	  
-‐	  Marisa	  Císcar	  Gea	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  20	  vots.	  
-‐	  Pau	  Fayos	  Montagud	  (Facultat	  d’Economia).	  19	  vots.	  
-‐	  David	  Jiménez	  Hortelano	  (Facultat	  de	  Magisteri).	  19	  vots.	  
-‐	  Anna	  Díaz	  Poveda	  (Facultat	  de	  Farmàcia).	  18	  vots.	  
-‐	  Giorgia	  Pia	  (Facultat	  de	  Física).	  18	  vots.	  
-‐	  Manel	  Ballester	  López	  (Facultat	  de	  Geografia	  i	  Història).	  14	  vots.	  
	  
COMISSIÓ	  D’ESTATUTS	  
	  
Personal	  investigador	  en	  formació:	  
-‐	   Eduardo	   Enrique	   Talens	   Visconti	   (Facultat	   de	   Ciències	   Socials).	   Proclamació	   automàtica	  
sense	  votació.	  
	  
Estudiantat:	  
-‐	  Ricardo	  García	  Císcar	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  votació.	  
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-‐	   Eric	  Nadal	  Mira	   (Facultat	  de	  Filologia,	   Traducció	   i	  Comunicació).	   Proclamació	  automàtica	  
sense	  votació.	  
-‐	  Alejandro	  Quilis	  Moscardó	  (Facultat	  de	  Dret).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  votació.	  
-‐	  Marta	  Thinnes	  Enguídanos	  (Facultat	  de	  Dret).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  votació.	  
	  
COMISSIÓ	  DE	  PROFESSORAT	  
	  
Personal	  investigador	  en	  formació:	  
-‐	   Óscar	   Requena	   Montes	   (Facultat	   de	   Ciències	   Socials).	   Proclamació	   automàtica	   sense	  
votació.	  
	  
Estudiantat:	  
-‐	   Javier	   Antonio	   Sansalvador	   Pérez	   (Facultat	   de	   Filosofia	   i	   Ciències	   de	   l’Educació).	  
Proclamació	  automàtica	  sense	  votació.	  
	  
COMISSIÓ	  D’INVESTIGACIÓ	  
	  
Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  
-‐	  Jaime	  Güemes	  Heras	  (Jardí	  Botànic).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  votació.	  
	  
Personal	  investigador	  en	  formació:	  
-‐	  Adrián	  Alacreu	  Crespo	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  0	  vots.	  
-‐	  Eduardo	  Enrique	  Talens	  Visconti	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  2	  vots.	  
	  
Estudiantat:	  
-‐	  Chismol	  Muñoz-‐Caravaca,	  Guillermo	  Rafael	  (Facultat	  de	  Geografia	  i	  Història).	  23	  vots.	  
-‐	  Esther	  Villajos	  Girona	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  18	  vots.	  
	  
JUNTA	  ELECTORAL	  
	  
Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  
SUPLENTS:	  
-‐	   Blanca	   Casielles	   López	   (Serveis	   Centrals	   Administratius	   i	   Econòmics).	   Proclamació	  
automàtica	  sense	  votació.	  
	  
Estudiantat.	  
TITULARS:	  
-‐	  Jordi	  Caparrós	  Gutiérrez	  (Facultat	  de	  Filologia,	  Traducció	  i	  Comunicació).	  14	  vots.	  
-‐	  Lola	  Ruiz	  Carsi	  (Facultat	  d’Infermeria	  i	  Podologia).	  13	  vots.	  
SUPLENTS:	  
-‐	   Jordi	   Juanes	  Ferrer	   (Escola	  Tècnica	  Superior	  d’Enginyeria).	  Proclamació	  automàtica	  sense	  
votació.	  
	  
COMISSIÓ	  DE	  RECLAMACIONS	  
-‐	  José	  Enrique	  Bigné	  Alcañiz	  (Facultat	  d’Economia).	  103	  vots.	  
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-‐	  Carolina	  Moreno	  Castro	  (Facultat	  de	  Filologia,	  Traducció	  i	  Comunicació).	  99	  vots.	  
-‐	  José	  Ramos	  López	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  97	  vots.	  
-‐	  Germán	  José	  de	  Valcárcel	  Gonzalvo	  (Facultat	  de	  Física).	  88	  vots.	  
	  

Per	  la	  qual	  cosa,	  s’adopten	  els	  acords	  següents:	  
 

ACUV	  2/2016:	  "Proclamar	  membres	  de	  la	  Mesa	  del	  Claustre	  les	  i	  els	  membres	  
del	  Claustre	  següents:	  	  
	   TITULARS	  
• Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  

	   -‐	  Maria	  Carmen	  Victoria	  Visier.	  (Facultat	  de	  Química).	  

• Estudiantat:	  
	   -‐	  Mar	  Mascarell	  Polache.	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  

	   -‐	  Juan	  Carlos	  Pedrosa	  Sánchez.	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  

	   SUPLENTS:	  
• Estudiantat:	  
-‐	  Jordi	  Juanes	  Ferrer.	  (Escola	  Tècnica	  Superior	  d’Enginyeria).	  

-‐	  Vacant."	  

	  
ACUV	  3/2016:	  "proclamar	  membres	  del	  Consell	  de	  Govern	  les	  i	  els	  claustrals	  
següents:	  	  
• Personal	  docent	  i	  investigador	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent:	  

-‐	  José	  Manuel	  Almerich	  Silla	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  

-‐	  Vicente	  José	  Baeza	  Avallone	  (Facultat	  de	  Dret).	  	  

-‐	  Rosa	  María	  Bo	  Bonet	  (Facultat	  de	  Filosofia	  i	  Ciències	  de	  l’Educació).	  	  

-‐	  José	  Manuel	  Claver	  Iborra	  (Escola	  Tècnica	  Superior	  d’Enginyeria).	  	  

-‐	  Rosa	  María	  García	  Lopera	  (Facultat	  de	  Química).	  	  

-‐	  Elena	  García	  Testal	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  	  

-‐	  Pedro	  Rafael	  Gil	  Monte	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  

-‐	  Ana	  María	  Huguet	  Roig	  (Facultat	  d’Economia).	  	  

-‐	  María	  José	  Ruiz	  Leal	  (Facultat	  de	  Farmàcia).	  

• Personal	  docent	  i	  investigador	  no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent:	  

-‐	  Adrián	  Besó	  Ros	  (Facultat	  de	  Geografia	  i	  Història).	  

-‐	  María	  José	  Marín	  Fernández	  (Facultat	  d’Economia).	  	  

• Personal	  investigador	  en	  formació:	  

-‐	  Patricia	  Llopis	  Nadal	  (Facultat	  de	  Dret).	  
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• Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  

-‐	  Gabriel	  Aparicio	  i	  Pla	  (Servei	  d’Informàtica).	  	  

-‐	  Pilar	  Catalán	  Cercós	  (Facultat	  d’Economia).	  	  

-‐	  Francisco	  Rafael	  Marí	  Grafiá	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia).	  	  

• Estudiantat:	  
-‐	  Marisa	  Císcar	  Gea	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  	  

-‐	  Anna	  Díaz	  Poveda	  (Facultat	  de	  Farmàcia).	  	  

-‐	  Pau	  Fayos	  Montagud	  (Facultat	  d’Economia).	  

-‐	  David	  Jiménez	  Hortelano	  (Facultat	  de	  Magisteri).	  

-‐	  Giorgia	  Pia	  (Facultat	  de	  Física)."	  

	  

ACUV	   4/2016:	   "proclamar	   membres	   de	   la	   Comissió	   d’Estatuts	   les	   i	   els	  
claustrals	  següents:	  	  
• Personal	  investigador	  en	  formació:	  

-‐	  Eduardo	  Enrique	  Talens	  Visconti.	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  

• Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  

-‐	  Vacant.	  

• Estudiantat:	  
-‐	  Ricardo	  García	  Císcar.	  (Facultat	  de	  Psicologia).	  

-‐	  Eric	  Nadal	  Mira.	  (Facultat	  de	  Filologia,	  Traducció	  i	  Comunicació).	  

-‐	  Alejandro	  Quilis	  Moscardó.	  (Facultat	  de	  Dret).	  

-‐	  Marta	  Thinnes	  Enguídanos.	  (Facultat	  de	  Dret).	  

-‐	  Vacant.	  

-‐	  Vacant.	  

-‐	  Vacant."	  

	  
ACUV	   5/2016:	   "proclamar	  membres	   de	   la	   Comissió	   de	   Professorat	   les	   i	   els	  
membres	  de	  la	  comunitat	  universitària	  següents:	  	  
• Personal	  investigador	  en	  formació:	  

-‐	  Óscar	  Requena	  Montes.	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  

• Estudiantat:	  
-‐	  Javier	  Antonio	  Sansalvador	  Pérez.	  (Facultat	  de	  Filosofia	  i	  C.	  de	  l’Educació)."	  

	  
ACUV	   6/2016:	   "proclamar	   membres	   de	   la	   Comissió	   d’Investigació	   les	   i	   els	  
membres	  de	  la	  comunitat	  universitària	  següents:	  	  
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• Personal	  investigador	  en	  formació:	  

-‐	  Eduardo	  Enrique	  Talens	  Visconti.	  (Facultat	  de	  Ciències	  Socials).	  

• Personal	  d’administració	  i	  serveis:	  

-‐	  Jaime	  Güemes	  Heras	  (Jardí	  Botànic).	  

• Estudiantat	  de	  doctorat:	  
-‐	  Guillermo	  Rafael	  Chismol	  Muñoz-‐Caravaca.	  (Fac.	  de	  Geografia	  i	  Història)."	  

	  
ACUV	  7/2016:	  "proclamar	  membres	  de	  la	  Junta	  Electoral	  les	  i	  els	  membres	  de	  
la	  comunitat	  universitària	  següents:	  	  
	   TITULARS:	  
• Estudiantat:	  
-‐	  Jordi	  Caparrós	  Gutiérrez.	  (Facultat	  de	  Filologia,	  Traducció	  i	  Comunicació).	  

	   SUPLENTS:	  
• Personal	  docent	  i	  investigador	  no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent:	  

-‐	  Vacant.	  

• Personal	  d’Administració	  i	  Serveis:	  

-‐	  Blanca	  Casielles	  López.	  (Serveis	  Centrals	  Administratius	  i	  Econòmics).	  

• Estudiantat:	  
-‐	  Jordi	  Juanes	  Ferrer.	  (Escola	  Tècnica	  Superior	  d’Enginyeria).	  

-‐	  Vacant."	  

	  
ACUV	   8/2016:	   "proclamar	   membres	   de	   la	   Comissió	   de	   Reclamacions	   el	  
catedràtic	  i	  la	  catedràtica	  d’universitat	  següents:	  	  
-‐	  José	  Enrique	  Bigné	  Alcañiz.	  (Facultat	  d’Economia)	  

-‐	  Carolina	  Moreno	  Castro.	  (Facultat	  de	  Filologia,	  Traducció	  i	  Comunicació)	  

La	   proposta	   de	   pròrroga	   de	   José	   Ramos	   López	   i	   Germán	   José	   de	   Valcárcel	  
Gonzalvo	  no	  va	  obtenir	   la	  majoria	  de	  vots	  qualificada	  requerida	  per	   l’article	  
166.2	  dels	  Estatuts	  de	  la	  Universitat	  de	  València."	  
	  

	  
Punt	  4.	  Informe	  de	  la	  Sindicatura	  de	  Greuges	  corresponent	  al	  curs	  2014-‐2015.	  

La	   síndica	   de	   Greuges,	   Elena	   Grau,	   intervé	   per	   recordar	   que	   aquest	   informe	   dóna	  
compliment	   als	   Estatuts	   de	   la	   Universitat	   de	   València,	   que	   assenyalen	   que	   la	   Sindicatura	  
Universitària	  de	  Greuges	  ha	  de	  presentar	  al	  Claustre	  cada	  curs	  acadèmic	  un	   informe	  de	   la	  
seua	  activitat.	  Aquesta	  vegada	  es	  recull	   la	  tasca	  desenvolupada	  per	  l’anterior	  equip	  format	  
per	  l’anterior	  síndica	  Carmen	  Carda	  i	  les	  vicesíndiques	  Mónica	  García	  i	  Laia	  Mauri,	  a	  les	  quals	  
agraeix	  el	  seu	  treball	  fins	  al	  febrer	  de	  2015,	  moment	  en	  què	  va	  ser	  designada	  l’actual	  síndica,	  
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i	  l’equip	  es	  va	  completar	  al	  juliol	  amb	  la	  designació	  de	  Xelo	  María	  López	  i	  Óscar	  Moreno	  com	  
a	   vicesíndics.	  Aquest	   informe	  pretén	  mostrar	   la	   complexitat	  de	   les	   relacions	  en	  el	   si	   de	   la	  
Universitat,	  mitjançant	   el	   volum	  d’expedients	   tramitats	   a	   la	   Sindicatura.	  Han	   confeccionat	  
aquesta	   memòria	   amb	   l’ajuda	   de	   la	   base	   de	   dades	   de	   l’anterior	   equip,	   que	   els	   ha	  
proporcionat	  la	  informació	  dels	  expedients	  tramitats	  en	  2014/2015,	  estructurant-‐la	  a	  partir	  
de	  cinc	  indicadors:	  pel	  tipus	  d’expedients,	  per	  col·∙lectius	  i	  gènere,	  per	  l’estat	  de	  l’expedient,	  
pel	  tipus	  de	  resolució	  i	  per	  altres	  temes.	  	  

1.	   TIPUS	   D’EXPEDIENTS.	   S’han	   atès	   145	   expedients,	   dels	   quals	   100	   corresponen	   a	  
reclamacions	  i	  45	  a	  consultes,	  que	  signifiquen	  el	  69	  i	  31%	  dels	  assumptes	  tractats.	  	  

2.	   COL·∙LECTIUS	   I	   GÈNERE.	   Aquests	   expedients	   corresponen	   a	   les	   reclamacions	   de	   192	  
persones,	  per	  una	  part	  col·∙lectives,	  encara	  que	  la	  majoria	  són	  individuals.	  D’aquests,	  110	  han	  
sigut	   presentats	   per	   dones	   i	   82	   per	   homes.	   La	  major	   part	   dels	   expedients	   corresponen	   a	  
l’alumnat	  (93%),	  mentre	  que	  el	  PDI	  suposa	  un	  4%	  i	  el	  PAS	  un	  3%.	  	  

Si	   diferenciem	   dins	   del	   col·∙lectiu	   de	   l’estudiantat,	   que	   han	   presentat	   un	   total	   de	   178	  
sol·∙licituds,	  el	  80%	  són	  d’estudiants	  de	  grau	  i	  llicenciatura,	  mentre	  que	  el	  13%	  procedeix	  de	  
l’alumnat	  de	  postgrau,	  5%	  d’estudiants	  com	  ara	  de	  La	  Nau	  Gran	  o	  Extensió	  Universitària,	  i	  un	  
2%	  d’alumnes	  estrangers.	  Quant	  a	  la	  distribució	  per	  gènere,	  les	  dones	  han	  presentat	  un	  57%	  
i	  els	  homes	  un	  43%,	  i	  respecte	  a	  l’alumnat	  són	  els	  estudiants	  de	  grau	  i	  llicenciatura	  els	  que	  
més	  incidències	  han	  presentat.	  	  

3.	  ESTAT	  DE	  L’EXPEDIENT.	  S’han	  resolt	  132	  expedients,	  2	  es	  troben	  en	  situació	  de	  suspès,	  1	  
no	  ha	  estat	  admès	  per	   tractar	   temes	  que	  no	  afectaven	   la	  comunitat	  universitària	   i	  10	  han	  
desistit.	  	  

4.	  TIPUS	  DE	  RESOLUCIÓ.	  La	  resolució	  ha	  sigut	  favorable	  en	  el	  62%	  dels	  casos,	  desfavorable	  el	  
29%,	  el	  8%	  s’ha	  desestimat	  i	  l’1%	  s’ha	  suspès.	  

5.	   ALTRES	   TEMES.	   Els	   temes	  més	   freqüents	   són	   els	   plantejats	   per	   l’alumnat,	   sobretot	   els	  
relatius	  a	  aspectes	  de	  l’administració,	  com	  ara	  la	  matrícula	  dels	  cursos,	  en	  un	  11%,	  seguit	  de	  
problemes	   derivats	   de	   criteris	   d’avaluació	   i/o	   incompliment	   del	   programa	   de	   les	  
assignatures	  un	  7%,	  i	  les	  adaptacions	  d’estudi,	  convocatòries	  d’exàmens	  i	  els	  conflictes	  amb	  
el	   PDI,	   PAS	   i	   amb	   altres	   estudiants,	   un	   5%.	   Amb	   freqüències	  menors,	   els	   expedients	   són	  
relatius	  al	  pagament	  de	  taxes,	   l’opció	   lingüística,	  els	  canvis	  de	  grup,	  els	  canvis	  d’horari,	   les	  
pràctiques,	  etc.	  

Els	   4	   expedients	   del	   col·∙lectiu	   de	   PAS	   es	   refereixen	   a	   tres	   temes:	   la	   borsa	   de	   treball,	   la	  
privatització	  dels	  serveis	  i	  al	  conflicte	  entre	  altres	  membres	  del	  PAS.	  
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Els	   4	   expedientes	   del	   col·∙lectiu	   de	   PDI	   es	   refereixen	   a	   assistència	   a	   congressos,	   cursos	   i	  
jornades	   científiques,	   l’avaluació	   de	   la	   docència	   impartida	   i	   conflictes	   amb	   estudiants	   o	  
estudiantes	  de	  llicenciatura	  i	  grau	  o	  amb	  un	  altre	  membre	  de	  PDI.	  

Si	   comparem	   les	   dades	   dels	   darrers	   cinc	   cursos,	   podem	   observar	   que	   durant	   el	   curs	  
2014/2015	  el	  nombre	  d’expedients	  respecte	  al	  curs	  passat	  ha	  baixat	  de	  165	  a	  145,	  encara	  
que	   és	   més	   elevat	   que	   en	   cursos	   anteriors.	   Si	   analitzem	   les	   dades	   per	   col·∙lectius,	   la	  
tendència	   general	   ha	   sigut	   d’un	   increment	   relacionat	   amb	   el	   col·∙lectiu	   de	   l’alumnat	   i	   un	  
descens	  d’aquelles	  relacionades	  amb	  el	  PIF	  i	  el	  PDI.	  Els	  expedients	  referits	  al	  PDI	  han	  baixat	  
notablement	  del	  13,3	  del	  curs	  2013/2014	  al	  2,7	  del	  curs	  2014/2015.	  Les	  que	  corresponen	  al	  
PAS	  són	  pràcticament	  el	  mateix	  nombre	  i	  en	  aquest	  curs	  no	  hi	  ha	  consultes	  ni	  reclamacions	  
del	  PIF.	  El	  col·∙lectiu	  de	  l’estudiantat	  augmenta	  el	  curs	  2014/2015	  al	  94,48	  en	  relació	  al	  82,42	  
del	   curs	   2013/2014,	   el	   percentatge	   més	   alt	   dels	   darrers	   cinc	   anys.	   En	   relació	   amb	   les	  
intervencions	  de	  l’alumnat,	  baixen	  les	  corresponents	  a	  llicenciatura	  i	  grau	  del	  88,24	  al	  74,45	  
del	   curs	  2013/2014	  al	   2014/2015	   respectivament,	   però	   s’incrementen	   les	  del	   postgrau	  de	  
l’11,76	  al	  16,79,	  així	  com	  les	  referides	  a	  altes	  tipus	  d’alumnes	  com	  els	  estrangers	  i	  els	  de	  La	  
Nau	  Gran.	  

Si	   els	   resultats	   es	   desglossen	   per	   gènere,	   el	   curs	   2014/2015	   ha	   augmentat	   la	   diferència	  
respecte	  a	  l’anterior,	  110	  les	  dones	  i	  82	  els	  homes,	  amb	  una	  tendència	  més	  semblant	  a	  la	  de	  
cursos	  anteriors.	  

ACTIVITATS	  AMB	  ALTRES	  SINDICATURES	  	  

L’octubre	  de	  2014	  va	  tenir	  lloc	  a	  Badajoz,	  el	  XVII	  trobada	  Estatal	  de	  Defensors	  Universitaris,	  
a	  la	  qual	  va	  assistir	  l’anterior	  síndica,	  Carmen	  Carda,	  amb	  el	  seu	  equip.	  

L’abril	   de	   2015	   va	   assistir	   l’actual	   síndica	   a	   la	   jornada	   d’estudis	   organitzada	   per	   la	  
Conferència	  Estatal	  de	  Defensors	  Universitaris	   (CEDU)	  sobre	  els	  canvis	  normatius	  previstos	  
pel	  Ministeri	  d’Educació,	  Cultura	  i	  Esport,	  que	  es	  va	  celebrar	  a	  Madrid.	  La	  darrera	  reunió	  del	  
curs	  2014/2015	  va	  ser	  dins	  del	  marc	  de	  la	  Xarxa	  Vives,	  la	  VIII	  Trobada	  de	  Síndics	  de	  Greuges,	  
Defensors	  i	  Mediadors	  Universitaris	  que	  es	  va	  celebrar	  al	  juliol	  a	  la	  Universitat	  Politècnica	  de	  
València,	   on	   es	   van	   tractar	   temes	   com	   el	   règim	   disciplinari	   i	   la	   utilització	   de	   recursos	  
didàctics	  en	  educació.	  

També	  vol	  compartir	  algunes	  reflexions	  sobre	  la	  gran	  majoria	  d’expedients	  que	  han	  arribat	  a	  
la	   Sindicatura	   que	   són	   de	   l’alumnat	   i	   en	   els	   quals	   abunden	   els	   problemes	   de	   gestió	  
administrativa,	  molts	   són	   puntuals	   i	   afecten	   determinats	   serveis	   o	   centres	   i	   la	  majoria	   es	  
resolen	  després	  de	  la	  intervenció	  de	  la	  Sindicatura.	  Es	  podria	  pensar	  que	  manca	  informació	  
sobre	  com	  fer	  aquests	   tràmits,	  però	  no	  és	  el	   cas,	   sinó	  que	   la	   informació	  no	  es	  dóna	  de	   la	  
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manera	  més	  adequada	  o	  resulta	  de	  difícil	  accés	  per	  a	  l’alumnat.	  Així	  doncs,	  caldria	  reforçar	  
els	  mecanismes	  per	  solucionar	  aquest	  problema.	  	  

Altres	   problemes	   es	   relacionen	   amb	   la	   docència,	   principalment	   l’avaluació,	   com	   la	   no-‐
adequació	   dels	   criteris	   d’avaluació	   publicats	   en	   les	   guies	   docents,	   sobretot	   en	   el	   cas	   de	  
l’avaluació	  contínua,	  que	  a	  vegades	  crea	  situacions	  d’indefensió	  als	  estudiants	  i	  estudiantes.	  
En	  molts	   casos,	   és	   lògica	   la	  preocupació	  del	  professorat	  per	  motivar	   l’assistència	  a	   classe,	  
però	   no	   s’han	   de	   cometre	   excessos	   a	   l’hora	   d’aplicar	   l’avaluació	   i	   no	   pot	   ser	   causa	  
d’impediment	  d’avaluació	  en	  una	  segona	  convocatòria.	  També	  hi	  ha	  assumptes	  relacionats	  
amb	   la	   revisió	   i	   la	   impugnació	   d’exàmens	   i	   qualificacions,	   alguns	   desestimats	   per	   arribar	  
sense	   haver	   finalitzat	   el	   procés	   que	   segons	   la	   normativa	   s’ha	   d’acomplir.	   En	   aquest	   punt	  
caldria	   recomanar	   a	   l’alumnat	   seguir	   els	   passos	   pertinents	   per	   a	   exercir	   el	   seu	   dret	   a	  
reclamar,	   ja	  que	   la	  Sindicatura	  s’ha	  d’inhibir	  si	  el	  problema	  que	  arriba	  es	   troba	  en	   fase	  de	  
resolució	  en	  altres	  instàncies	  de	  la	  Universitat.	  	  

Altres	   incidències	   són	   els	   conflictes	   interpersonals	   d’alumnat,	   PDI	   i	   PAS,	   sorgits	   del	  
comportament	  de	  vegades	  irrespectuós	  de	  l’alumnat	  amb	  els	  seus	  professors,	  amb	  el	  PAS	  i	  
amb	   els	   companys	   i	   companyes,	   i	   també	   els	   conflictes	   entre	   companys	   de	   PDI	   i	   entre	  
companys	  de	  PAS,	  en	  què	  s’arriben	  a	  situacions	  impròpies	  de	  la	  comunitat	  universitària	  que	  
som.	   Encara	   que	   és	   lògic	   pensar	   que	   es	   poden	   donar	   situacions	   interpersonals	   en	   un	  
col·∙lectiu	   de	   60.000	   persones,	   com	   és	   el	   de	   la	   Universitat	   de	   València,	   però	   s’han	   de	  
solucionar	  abans	  que	  s’enquisten.	  El	   respecte	  mutu	   i	  el	  compliment	  de	   les	  normatives	  són	  
responsabilitat	  de	  tots	  nosaltres	  i	  especialment	  del	  PDI	  i	  del	  PAS,	  ja	  que	  hem	  de	  transmetre	  
exemplaritat	   als	   alumnes,	   que	   són	   els	   receptors	   de	   la	   formació	   de	   qualitat	   que	   atorga	   la	  
nostra	  Universitat.	  	  

Després	  de	  veure	  aquestes	  dades,	  ens	  hem	  de	  preguntar	  si	  es	  respecten	  o	  no	  els	  membres	  
de	  la	  comunitat	  universitària	  en	  el	  si	  de	  la	  nostra	  Universitat,	  i	  creu	  que	  podríem	  dir	  que	  sí,	  
perquè	  els	  assumptes	  que	  arriben	  a	  la	  Sindicatura	  afecten	  un	  0,	  24%	  d’aquesta	  comunitat,	  la	  
qual	  cosa	  significa	  un	  nivell	  molt	  baix	  de	  conflictivitat,	  tot	  i	  que	  són	  conscients	  que	  no	  tots	  
els	  problemes	  els	  arriben.	  Les	  dades	  mostren	  que	  s’han	  resolt	  la	  majoria	  dels	  expedients	  en	  
el	   91%	   dels	   casos,	   68%	   favorables	   i	   32%	   desfavorables,	   aquestes	   per	   algunes	   dificultats	  
derivades	  del	  caràcter	  humà	  dels	  membres	  de	  la	  comunitat	  universitària;	  de	  vegades	  hi	  ha	  
problemes	   subjacents	   que	   no	   són	   fàcilment	   superables;	   altres	   vegades,	   les	   persones	   que	  
reclamen	  no	  reconeixen	   les	  errades	  o	  no	  assumeixen	   les	   recomanacions	  de	   la	  Sindicatura,	  
però	   també	   cal	   fer	   autocrítica	   i	   pot	   ser	   pel	   fet	   de	   no	   haver	   sabut	   promoure	   les	   accions	  
adients	  per	  a	  aconseguir-‐ho	  i	  aleshores	  es	  pregunta	  què	  poden	  fer,	  ja	  que	  es	  difícil	  acceptar	  
que	  no	  té	  capacitat	  executiva	  i	  algunes	  coses	  no	  es	  resolen	  tal	  com	  seria	  desitjable.	  	  
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Ara	  bé,	  durant	  el	  curs	  2014/2015	  s’observa	  un	  descens	  del	  nombre	  d’expedients	  i	  remarca	  el	  
seu	  compromís	  per	  a	   identificar	  els	  problemes	  que	  afecten	   la	  comunitat	  universitària	   i,	  en	  
aquest	  sentit,	  s’ha	  fet	  alguna	  intervenció	  d’ofici	  des	  de	  la	  Sindicatura.	  Si	  volem	  que	  la	  nostra	  
siga	   una	   universitat	   de	   qualitat,	   cal	   millorar	   la	   qualitat	   dels	   serveis	   i	   en	   aquest	   sentit	   es	  
feliciten	  per	  disposar	  d’una	  bústia	  de	  suggeriments,	  queixes	  i	  felicitacions	  que	  és	  una	  bona	  
eina	   per	   a	   resoldre	   els	   problemes	   i,	   com	   ja	   es	   va	   indicar	   en	   l’anterior	   informe	   de	   la	  
Sindicatura,	   podria	   ser	   la	   causa	   del	   descens	   del	   nombre	   d’expedients.	   S’han	   fixat	   com	   a	  
objectiu	  per	  al	  proper	  curs,	  investigar	  si	  els	  problemes	  no	  resolts	  denunciats	  en	  la	  bústia	  són	  
el	  que	  arriben	  a	   la	  Sindicatura	  o	  són	  uns	  altres	  de	  nous	   i	  per	  això	  s’han	  posat	  en	  contacte	  
amb	  aquest	  servei	  per	  a	  intentar	  comprovar-‐ho.	  

Finalitza	   la	   intervenció	   amb	  el	   reconeixement	   a	   totes	   les	   persones	   que	   s’han	   adreçat	   a	   la	  
Sindicatura	  per	   la	  seua	  confiança,	  així	  com	  als	  responsables	  dels	  diversos	  serveis,	  centres	   i	  
òrgans	  de	  govern	  que	  generosament,	  amb	  la	  seua	  disponibilitat,	  han	  contribuït	  a	  la	  resolució	  
dels	  conflictes	  que	  han	  plantejat.	   I	  per	  concloure,	  reitera	  que	  es	  troba	  a	   la	  disposició	  de	  la	  
comunitat	   universitària	   per	   a	   atendre	   els	   assumptes	   que	   els	   plantegen	   i	   per	   a	   col·∙laborar	  
amb	  el	  Claustre	  per	  millorar	  la	  nostra	  Universitat.	  

La	  moderadora	  obri	  un	  torn	  d’intervencions	  de	  cinc	  minuts.	  

-‐	   Álvaro	   Collado,	   claustral	   de	   la	   Facultat	   de	   Farmàcia	   i	   en	   representació	   de	   l’Associació	  
Valenciana	  d’Estudiants,	  vol	  agrair	  a	   la	  síndica	   l’extens	  treball	   realitzat	  durant	  aquest	  any	   i	  
voldria	  saber	  més	  detalls	  sobre	  l’expedient	  R010/2015	  de	  la	  pàgina	  39	  de	  l’informe,	  ja	  que	  
creuen	  que	  durant	  aquesta	  investigació	  la	  síndica	  va	  obtenir	  una	  informació	  interessant	  per	  
al	  Claustre.	  

Elena	  Grau,	  Síndica	  de	  Greuges,	  respon	  a	  la	  pregunta	  indicant	  que	  no	  pot	  donar	  més	  detalls	  
perquè	  la	  informació	  és	  confidencial.	  

El	  Claustre	  acorda:	  

	  
ACUV	  9/2016:	  "Conèixer	  l’informe	  de	  la	  Sindicatura	  de	  Greuges	  corresponent	  
al	  curs	  2014-‐2015,	  que	  s’adjunta	  com	  a	  annex	  II".	  

	  
Punt	  5.	  Torn	  obert	  de	  paraules.	  
	  
Manel	   Perucho,	   professor	   de	   la	   Facultat	   de	   Física,	   dóna	   les	   gràcies	   al	   rector	   per	   la	   seua	  
resposta	   i	   al	   vicerector	   d’Estudis	   de	   Postgrau,	   amb	   el	   qual	   ha	   parlat,	   pel	   seu	   compromís	  
d’estudiar	  el	  cas.	  



 30 

En	  relació	  amb	  el	  tema	  dels	  contractats	  doctors	  interins,	  els	  ajudants	  doctors,	  etc.,	  vol	  afegir	  
que	  encara	  que	  estan	  en	  la	  carrera	  docent,	  fan	  bona	  investigació	  i	  s’ha	  de	  tenir	  en	  compte,	  i	  
tant	  és	  així	  que	  des	  del	  seu	  punt	  de	  vista,	  el	  col·∙lectiu	  Ramón	  y	  Cajal,	  que	  té	  les	  seues	  places	  
reservades	   per	   un	   recent	   decret,	   reivindica	   que	   puguen	   optar	   a	   places	   de	   titular	   si	   estan	  
acreditats.	   Aleshores,	   els	   acreditats	   a	   catedràtic	   tindrien	   nou	   places	   més	   i,	   per	   tant,	  
considera	  que	  és	  una	  bona	  opció	  atès	  que	  el	  més	  important	  és	  que	  la	  Universitat	  funcione	  
bé	   i	   que	   el	   personal	   siga	   promocionat,	   i	   insisteix	   que	   són	   investigadors	   a	   banda	   de	  
professors,	   tenim	   una	   càrrega	   docent	   important	   però	   fem	   investigació	   i	   pensem	  que	   fem	  
bona	  investigació.	  

-‐	  Federico	  Pallardó,	  degà	  de	  la	  Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia,	  en	  referència	  al	  “Máster	  
en	  Terapias	  Complementarias	  Aplicadas	  a	  la	  Salud	  y	  Equilibrio	  Personal”,	  indica	  que	  aquest	  
màster	  no	  pertany	  a	  la	  seua	  facultat	  ni	  ha	  estat	  proposat	  per	  cap	  departament	  adscrit	  a	   la	  
facultat	   i	   que,	   per	   tant,	   la	   Facultat	   de	  Medicina	   i	  Odontologia	  no	   té	   cap	   vinculació	   com	  a	  
institució	  en	  el	  màster.	  Està	  completament	  d’acord	  amb	  els	  comentaris	  del	  professor	  Manel	  
Perucho	  sobre	  això	  i	  que	  els	  subscriu	  totalment.	  

-‐	  Marta	  Thinnes,	  claustral	  de	  la	  Facultat	  de	  Dret	  per	  Acontracorrent,	  recorda	  la	  pregunta	  que	  
van	  fer	  des	  del	  seu	  sindicat	  fa	  un	  any	  sobre	  què	  passarà	  quan	  s’acabarà	  la	  moratòria	  del	  3+2,	  
assumpte	   que	   no	   s’ha	   tractat	   i	   sembla	   oblidat.	   A	   l’octubre	   de	   l’any	   passat,	   diverses	  
organitzacions	  d’aquesta	  universitat	   feren	  un	   referèndum	  per	  consultar	   l’alumnat	   sobre	   la	  
implantació	   del	   Reial	   decret	   43/2015,	   conegut	   com	   el	   “3+2”,	   en	   què	   participaren	   4993	  
estudiants	   i	   estudiantes,	   i	   el	   99%	   s’hi	   va	   pronunciar	   en	   contra.	   Amb	   aquesta	   situació,	   es	  
pregunta	  de	  quina	  manera	  està	  previst	  el	  consens:	  a	  través	  de	  les	  CAT,	  on	  hi	  ha	  un	  15-‐20%	  
de	  representació	  l’alumnat;	  a	  través	  de	  les	  Juntes,	  on	  hi	  ha	  un	  30%,	  o	  a	  través	  del	  Claustre,	  
on	  representen	  un	  25%?	  Consideren	  que	  un	  consens	  vertader	  s’aconsegueix	  amb	  òrgans	  de	  
representació	  únicament	  estudiantil	  com	  l’AGE	  o	  les	  ADR.	  Remarca	  finalment	  que	  és	  hora	  de	  
treballar	  amb	  els	  estudiants	  i	  les	  estudiantes.	  

-‐	  Clara	  Bayo,	  claustral	  d’Acontracorrent	  per	  la	  Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia,	  considera	  
que	   és	   cert	   que	   avui	   en	   dia	   en	   les	   societats	   occidentals,	   les	   dones	   podem	   assistir	   a	   la	  
universitat	  sense	  més	  impediment	  que	  la	  renda,	  accedir	  a	  llocs	  en	  el	  sector	  de	  la	  investigació	  
i	  la	  docència,	  drets	  que	  han	  sigut	  el	  resultat	  d’anys	  de	  dura	  i	  represaliada	  lluita	  feminista,	  a	  
la	   qual	   hem	   d’agrair	   la	   situació	   d’aparent	   igualtat.	   Malgrat	   això,	   més	   enllà	   del	   discurs	  
igualitari,	  la	  situació	  de	  la	  dona	  dins	  del	  sistema	  universitari	  no	  és	  equivalent	  a	  la	  de	  l’home.	  
Cal	  fixar-‐se	  en	  els	  espais	  de	  la	  nostra	  Universitat,	  les	  estàtues,	  les	  places,	  biblioteques,	  aules,	  
etc.,	  són	  dedicades	  de	  manera	  quasi	  exclusiva	  a	  figures	  masculines,	  com	  si	  no	  existiren	  dins	  
de	   les	   diferents	   disciplines	   dones	   destacables,	   transmetent	   implícitament	   que	   el	   camp	  
acadèmic	   i	   del	   coneixement	   continua	   sent	   matèria	   d’homes.	   Per	   algun	   motiu,	   les	   grans	  
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figures	  femenines:	  científiques,	  escriptores,	  investigadores,	  etc.	  han	  sigut	  silenciades	  pel	  pes	  
de	   la	   història,	   i	   també	   a	   la	   comunitat	   universitària	   no	   se’ls	   dedica	   cap	   espai	   ni	   se’ls	   dóna	  
importància.	  D’altra	  banda,	  molta	  gent	  considera	  que	  el	  masclisme	  es	  cosa	  del	  passat,	  però	  
la	   realitat	   és	   patriarcal.	   Al	   professorat	   li	   correspon	   una	   tasca	   de	   sensibilització	   envers	   la	  
diversitat	  i	  de	  promoció	  del	  respecte	  i	  la	  tolerància,	  i	  no	  de	  perpetuació	  dels	  patrons	  docents	  
masclistes	   que	   hem	   de	   suportar	   en	   ple	   segle	   XXI.	   Per	   tot	   això,	   Acontracorrent,	   per	  mitjà	  
d’una	  campanya	  anomenada	  “Masclisme	  a	  les	  aules”,	  vam	  dur	  a	  terme	  diferents	  accions	  al	  
llarg	   del	   quadrimestre	   amb	   l’objectiu	   de	   sensibilitzar	   l’alumnat	   en	   aquestes	   qüestions.	  
D’altra	   banda,	   demanen	   a	   la	   Universitat	   que	   reconega	   el	   treball	   de	   les	   dones	   en	   l’àmbit	  
acadèmic	   i	   que	   visibilitze	   el	   seu	   paper	   en	   la	   investigació	   i	   la	   docència	   de	   forma	   activa	  
mitjançat	  accions	  que	  contribuïsquen	  a	  aquest	  objectiu,	  com	  per	  exemple	  el	  canvi	  de	  noms	  
d’espais	   de	   la	   Universitat	   dedicats	   a	   homes,	   per	   nom	   de	   figures	   de	   dones	   en	   la	  mateixa	  
matèria.	  Volen	  una	  universitat	   capdavantera	  en	   feminismes	  que	   iguale	   la	  presència	  de	   les	  
dones	  en	  aquest	  sentit	   i	  que	  promoga	  polítiques	  transformadores	  per	  al	  model	  de	  societat	  
que	  volen.	  A	  més,	  exigeixen	  la	  denúncia	  i	  el	  rebuig	  actiu	  cap	  a	  la	  discriminació	  per	  motius	  de	  
gènere	   o	   orientació	   sexual,	   així	   com	   actituds	   i	   comentaris	   masclistes	   i,	   per	   descomptat,	  
qualsevol	   tipus	  d’agressió,	   i	  que	  hi	  haja	  una	   informació	  a	   l’altura	  de	   la	  realitat	  de	  gènere	   i	  
una	  actitud	  inclusiva	  dins	  i	  fora	  de	  l’aula.	  

-‐	   Pau	   Fayos	   és	   claustral	   del	   BEA	   per	   la	   Facultat	   d’Economia	   i	   parla	   sobre	   la	   violència	   de	  
gènere.	  Només	   en	   el	  mes	   de	   gener	   d’enguany,	   8	   dones	   han	   estat	   assassinades	   a	   l’estat	   i	  
almenys	   55	   l’any	   2015,	   10	   de	   les	   quals	   eren	   de	   la	   Comunitat	   Valenciana,	   i	   és	   que	   el	  
terrorisme	  masclista	  mata,	   i	  deixa	  50	  menors	  orfes	   i	  3	   xiquets	   i	   xiquetes	  assassinats.	  Creu	  
que	  s’ha	  d’aturar	  l’ensenyament	  estereotipat	  i	  promocionar	  un	  ensenyament	  que	  visibilitze	  
les	  dones	  en	   tots	  els	   àmbits	  de	   coneixement.	  Hem	  de	   ser	   capaços	  de	   feminitzar	   la	  nostra	  
Universitat	   perquè	   si	   tanquem	   els	   ulls	   davant	   el	   masclisme,	   ens	   fem	   còmplices	   d’una	  
societat	   heteropatriarcal	   que	   no	   dóna	   cabuda	   a	   la	   llibertat	   de	   les	   persones.	   També	   volen	  
promocionar	  la	  participació	  de	  la	  dona	  en	  les	  eleccions	  i	  en	  les	  institucions,	  i	  que	  algun	  dia,	  
en	  el	  Claustre,	  hi	  haja	   igual	  nombre	  de	  dones	   i	  homes.	  Creuen	  que	  des	  de	   l’educació	  és	   la	  
millor	   de	   les	   maneres	   de	   feminitzar	   aquest	   món	   i	   per	   tant	   reivindiquen	   una	   educació	  
feminista	   i	   que	   des	   de	   tots	   els	   departaments	   es	   reformule	   l’ensenyament	   igualitari	   per	  
aconseguir	  la	  dignitat	  de	  tots	  i	  de	  totes.	  

-‐	  Klaus	  Ulrich,	  claustral	  d’Estudiants	  per	  l’Economia	  de	  la	  Facultat	  d’Economia,	  recorda	  que	  
la	  Universitat	  de	  València	  és	  una	  de	   les	  millors	  universitats	  estatals	   i	  està	  ben	  valorada	  en	  
rànquings	   internacionals	   com	   el	   Shangai,	   i	   és	   la	   segona	   universitat	   que	   més	   estudiants	  
Erasmus	   rep	   d’Europa.	   Sent	   conscients	   de	   la	   pluralitat	   de	   la	   comunitat	   universitària,	   el	  
sorprèn	   que	   des	   de	   diferents	   organismes	   de	   la	   Universitat,	   moltes	   vegades,	   s’utilitze	  
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únicament	  el	  valencià	  com	  a	  llengua	  vehicular	  de	  comunicació	  amb	  els	  estudiants.	  Atès	  que	  
no	  tothom	  coneix	  l’idioma	  de	  la	  nostra	  comunitat	  ,	  exigeixen	  el	  respecte	  a	  totes	  les	  persones	  
que	  la	  conformen	  i	  que	  els	  correus	  electrònics	  i	  les	  altres	  vies	  de	  comunicació	  siguen	  en	  els	  
dos	  idiomes	  oficials,	  el	  castellà	  i	  el	  valencià.	  A	  més	  a	  més,	  si	  hi	  ha	  l’ambició	  de	  continuar	  amb	  
la	  internacionalització	  d’aquesta	  universitat,	  no	  seria	  sobrer	  que	  es	  començara	  amb	  l’ús	  de	  
l’anglès	  de	  forma	  intensiva.	  	  

-‐	  Miguel	  Vargas,	  quant	  a	  l’expedient	  “Conflicte	  amb	  un	  òrgan/càrrec	  administratiu”,	  que	  es	  
va	  iniciar	  des	  d’ASVAES	  en	  la	  seua	  persona,	  que	  planteja:	  “Alumne	  membre	  d’una	  mesa	  de	  
representants	   de	   centre	   ADR	   i	   de	   l’AGE	   que	   denuncia	   l’actual	   funcionament	   de	   l’AGE.	   El	  
coordinador	  i	  la	  Mesa	  de	  Coordinació,	  han	  assumit	  les	  funcions	  que	  segons	  els	  Estatuts	  de	  la	  
Universitat	   i	   el	   reglament	  de	   l’AGE	   són	   competències	   del	   Ple.	   També	  denuncia	   la	   falta	   de	  
documentació	  annexa	  a	  l’ordre	  del	  dia	  de	  les	  convocatòries	  de	  les	  reunions	  i,	  en	  general,	  es	  
queixa	   de	   la	   falta	   de	   informació	   sobre	   les	   activitats	   que	   el	   coordinador	   i	   la	  Mesa	   duen	   a	  
terme	  en	  nom	  de	  tota	  l’assemblea.	  Sol·∙licita	  l’arbitratge	  de	  la	  Sindicatura	  de	  Greuges	  per	  a	  
garantir	  el	  correcte	  funcionament	  de	  l’AGE”.	  	  

El	  que	  pretenien	  amb	  aquest	  escrit	  no	  era	  anar	  contra	  els	   companys	  que	  coordinen	   l’AGE	  
sinó	   remarcar	   que	   si	   la	   participació	   és	   un	   valor	   important	   i	   fundacional	   d’aquesta	  
Universitat,	  aquesta	  ha	  de	  vetlar	  per	   l’efectiva	  participació	  dels	  estudiants	   i	  que	  s’apliquen	  
els	  reglaments	  de	  mínims	  aprovats	  en	  el	  Consell	  de	  Govern	  i	  no	  hi	  haja	  fòrums	  paral·∙lels	  que	  
no	  representen	  la	  realitat	  de	  les	  necessitats	  de	  l’estudiantat.	  La	  reflexió	  és	  que	  la	  Universitat	  
ha	  de	  vetlar	  per	  l’efectiu	  compliment	  de	  la	  representació	  estudiantil	  en	  els	  diferents	  òrgans.	  

-‐	  Patricia	  Santes	  és	  claustral	  per	  la	  Facultat	  de	  Ciències	  de	  l’Activitat	  Física	  i	  l’Esport	  del	  FEU.	  
Durant	  els	  últims	  anys	  han	  vist	  com	  de	  forma	  paral·∙lela	  a	  l’increment	  de	  les	  taxes,	  al	  descens	  
en	  nombre	  i	  quantia	  de	  beques,	  a	  la	  disminució	  de	  recursos	  materials	  i	  humans	  per	  part	  del	  
sistema	  educatiu,	  hi	  havia	  un	  progressiu	  encariment	  dels	  serveis	  complementaris,	  com	  ara	  el	  
transport.	   Per	   a	  molts	   estudiants,	   la	   distància	   a	   nuclis	   urbans	   ja	   és	   un	   greu	   problema,	   el	  
metro	  pràcticament	  ha	  duplicat	  els	  preus	  i	  també	  els	  peatges,	  amb	  la	  consegüent	  pèrdua	  de	  
temps.	   Des	   del	   FEU	   volen	   lluitar	   per	   una	   educació	   superior	   a	   l’abast	   de	   les	   classes	  
treballadores	  amb	  la	  gratuïtat	  d’aquests	  serveis	  complementaris,	  però	  són	  conscients	  de	  la	  
greu	   situació	   econòmica	   que	   ha	   travessat	   la	   universitat	   pública	   els	   darrers	   anys,	   han	  
participat	  en	  les	  accions	  que	  exigien	  que	  aquesta	  situació	  se	  solucionara,	  però	  creuen	  que	  ha	  
de	  signar-‐se	  un	  altre	  conveni	  amb	  METROVALENCIA	  per	  la	  gratuïtat	  dels	  bitllets	  en	  els	  trams	  
propers	  a	  les	  universitats	  i	  que	  la	  Universitat	  de	  València	  així	  ho	  hauria	  d’exigir.	  

-‐	  Raquel	  Bernabé	  és	  claustral	  pel	  FEU	   i	  vol	   traslladar	  unes	  reivindicacions.	  Les	   taxes	  són	  el	  
major	  impediment	  per	  als	  estudiants	  de	  classe	  treballadora,	  i	  creuen	  que	  s’ha	  de	  fer	  un	  pas	  
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endavant	  i	  valorar	  altres	  factors	  crucials	  per	  a	  poder	  incorporar-‐se	  a	  la	  Universitat.	  Per	  a	  les	  
seues	   famílies,	   suposa	  un	   important	  cost	  durant	  els	  quatre	  anys	  que	  com	  a	  mínim	  dura	   la	  
carrera,	  han	  de	  pagar	  un	  allotjament	  si	  han	  de	  desplaçar-‐se,	  manteniment,	  etc.,	  i	  les	  beques	  
no	  cobreixen	  aquestes	  despeses.	  Demanen,	  per	  tant,	  més	  facilitats	  per	  a	  compatibilitzar	  els	  
estudis	   i	   el	   treball	   –que	   és	   l’única	   solució	   que	   tenen	   per	   a	   col·∙laborar	   a	   casa–	   i	   que	   la	  
tramitació	  de	  la	  reducció	  de	  crèdits	  siga	  més	  fàcil.	  Una	  altra	  reivindicació	  que	  tenen,	  quant	  a	  
l’exigència	  per	  part	  de	  la	  Universitat	  del	  títol	  B1	  en	  acabar	  el	  grau,	  és	  que	  la	  Universitat,	  tal	  
com	   es	   fa	   a	   la	   Universitat	   Politècnica	   de	   València,	   instaure	   assignatures	   optatives	   per	  
aconseguir	   la	  formació	  necessària	  per	  a	   l’examen	  i	  que	  a	   l’Escola	  Oficial	  d’Idiomes	  es	   lluite	  
per	  aconseguir	  la	  gratuïtat.	  	  

-‐	   Javier	   Ponsoda	   recorda	   al	   Claustre	   que	   els	   estudiants	   tenen	   un	   malestar	   que	   estan	  
intentant	   solucionar,	   ja	   que	   els	   retallen	   drets	   i	   les	   condicions	   del	   professorat.	   Tenen	   un	  
problema	   al	   campus	   de	   Burjassot,	   i	   és	   que	   des	   de	   fa	   anys	   reclamen	   més	   espai	   a	   les	  
biblioteques,	   sobretot	   en	   període	   d’exàmens,	   perquè	   hi	   ha	   una	   massificació	   que	   amb	  
l’oferta	   creada	  no	  es	  pot	   satisfer.	  A	   la	  biblioteca	  del	   campus	  de	  Burjassot,	   gran	  part	  de	   la	  
superfície	  al	  llarg	  dels	  dos	  pisos	  és	  un	  espai	  buit	  amb	  una	  finalitat	  estètica,	  quan	  podria	  tenir	  
un	  ús	  acadèmic	  i	  a	  més	  a	  més	  estan	  fent	  obres	  en	  període	  d’exàmens.	  També	  es	  queixa	  que	  
a	   la	  biblioteca	  de	   l’ETSE	  no	  hi	  ha	   llibres,	   les	  prestatgeries	  estan	  buides.	  Per	  tant,	  demanen	  
una	  solució	  a	  aquests	  problemes.	  	  

-‐	  Javier	  García	  és	  claustral	  per	  la	  Facultat	  de	  Filosofia	  i	  Ciències	  de	  l’Educació	  pel	  FEU	  i	  parla	  
de	   l’increment	   de	   les	   empreses	   privades	   a	   la	   Universitat,	   no	   sols	   en	   la	   seguretat	   o	   les	  
cafeteries	   sinó	   també	   en	   l’àmbit	   acadèmic.	   Veuen	   grans	   empreses	   patrocinant	   estudis	   de	  
màster,	   instrumentalitzant	  així	   la	  universitat	  pública,	   i	   es	   tracta	  d’una	  dinàmica	  molt	   clara	  
amb	  una	  direcció	  molt	  clara	  marcada	  per	  l’estratègia	  2015,	  en	  la	  qual	  s’orienta	  la	  Universitat	  
a	   una	   suposada	   cooperació	   amb	   les	   empreses	   privades,	   cosa	   que	   realment	   suposa	   una	  
subjugació	  a	  aquestes.	  Uns	  companys	  del	  FEU	  del	  campus	  de	  Burjassot	  van	  ser	  expulsats	  pel	  
fet	   de	   repartir	   pamflets	  mentre	  que	   l’empresa	  Michelin	  ocupa	   gran	  part	   del	   campus	   amb	  
objectius	  promocionals,	  és	  a	  dir,	  es	  posa	  per	  davant	  l’interès	  de	  certes	  empreses	  en	  lloc	  de	  
les	   mobilitzacions	   estudiantils,	   dels	   qui	   lluiten	   per	   millorar	   les	   condicions	   i	   la	   qualitat	   de	  
l’educació.	  La	  Universitat	  es	  converteix	  així	  en	  dependent	  del	  fiançament	  privat.	  Des	  del	  FEU	  
saben	  que	  la	  solució	  és:	  fora	  les	  empreses	  de	  la	  Universitat.	  

-‐	  Pau	  Haro	  és	  claustral	  de	  la	  Facultat	  de	  Dret	  per	  SAÓ	  i	  vol	  transmetre	  les	  raons	  per	  les	  quals	  
naix	  aquesta	  associació,	  per	  fer	  una	  universitat	  més	  justa,	  més	  democràtica	  i	  més	  igualitària.	  
Els	   estudiants	   els	   han	   atorgat	   12	   claustrals	   i	   per	   tant	   consideren	  que	   estan	   legitimats	   per	  
formar	  part	  de	  diversos	  òrgans	  de	  decisió	  de	   la	  Universitat.	  En	  aquest	   sentit,	  han	   intentat	  
aconseguir	   un	   acord	   global	   dels	   col·∙lectius	   d’esquerres	   i	   progressistes,	   són	   joves	   però	   no	  
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inexperts,	   i	   volen	   remarcar	   que	   aniran	   sempre	   a	   totes	   les	   negociacions	   que	   es	   duguen	   a	  
terme	  per	  aconseguir	  aquest	  acord	  global.	  Respecten	   les	  decisions	  que	  es	  prenguen	  per	   la	  
Universitat	   i	   els	   sindicats	   d’estudiants,	   però	   no	   toleraran	   que	   se’ls	   ignore.	   Creuen	   en	   una	  
universitat	  més	   democràtica	   que	   aposte	   pel	   diàleg	   i	   el	   consens.	   Treballaran	   dia	   a	   dia	   per	  
plasmar	  la	  seua	  visió	  de	  la	  universitat	  a	  tot	  l’estudiantat,	  aposten	  pel	  diàleg	  i	  el	  consens	  de	  
les	   forces	   progressistes,	   i	   a	   aquells	   que	   els	   han	   vetat,	   els	   recorda	   que	   no	   els	   donaran	   el	  
suport	  per	  a	  les	  seues	  aspiracions.	  	  

-‐	  Jordi	  Juanes	  diu	  que	  s’ha	  vist	  que	  el	  valencià	  es	  menysprea,	  que	  s’ha	  suportat	  que	  durant	  el	  
franquisme	   es	   prohibira,	   que	   no	   tenen	   cap	   informació	   audiovisual	   en	   la	   seua	   llengua	   i	  
considera	  que	  s’hauria	  de	  potenciar	  molt	  més	  l’idioma.	  Recorda	  que	  el	  pla	  d’increment	  de	  la	  
docència	   no	   s’està	   complint	   i	   que	   l’anglès	   està	   guanyant-‐li	   espai.	   Es	   queixa	   que	   a	   la	   seua	  
facultat,	   l’ETSE	   no	   té	   cap	   classe	   en	   valencià,	   tan	   sols	   algunes	   pràctiques	   i	   si	   no	   es	   queixa	  
algun	   company	   i,	   per	   tant,	   demana	   que	   no	   hi	   haja	  més	   intervencions	   com	   la	   de	   Klaus	   J.	  
Ulrich.	  	  

-‐	   Javier	   Sansalvador	   torna	   a	   demanar	   una	   comissió	   de	   licitació,	   i	   fins	   i	   tot	   una	   comissió	  
d’investigació,	   per	   veure	   tots	   els	   informes	   que	   hi	   ha	   sobre	   la	   cafeteria	   de	   la	   Facultat	   de	  
Filosofia	  i	  Ciències	  de	  l’Educació	  i	  començar	  a	  treballar	  per	  construir	  i	  fer	  pedagogia.	  	  

	  

El	  rector	  dóna	  les	  gràcies	  per	  totes	  les	  intervencions.	  En	  primer	  lloc,	  està	  d’acord	  amb	  Manel	  
Perucho	  que	   cal	   donar	   suport	   a	   la	   bona	   investigació	  que	  es	   fa,	   atès	  que	   la	  Universitat	   de	  
València	   té	   una	   capacitat	   d’investigació	  molt	   potent.	   La	   setmana	  passada	   es	   va	   presentar	  
l’informe	  de	  la	  contribució	  social	  i	  econòmica	  de	  les	  universitats	  públiques	  valencianes	  i,	  una	  
vegada	   més,	   la	   Universitat	   de	   València	   és	   la	   principal	   en	   producció	   científica,	   amb	   una	  
producció	   de	   quasi	   el	   50%	  del	   total,	   i	   les	   universitats	   privades	   són	   un	   1%	  del	   conjunt	   del	  
sistema;	  no	  obstant	  això,	  cal	  continuar	  apostant	  en	  aquest	  sentit.	  Quant	  a	  la	  proposta	  dels	  
ajudants	   doctors	   que	   estiguen	   acreditats	   com	   a	   titulars	   d’universitat,	   evidentment	   té	   un	  
doble	   benefici:	   d’una	   banda,	   el	   consum	   de	   la	   taxa	   de	   reposició	   seria	   el	   mateix,	   però	  
incorpora	   una	   plaça	   més	   per	   cada	   una	   de	   les	   persones	   per	   a	   la	   promoció	   interna	   a	  
catedràtics	   d’universitat.	   A	  més,	   un	   funcionari	   té	   una	   posició	   amb	  més	   garanties	   que	   un	  
contractat	  doctor,	   encara	  que	  el	   contracte	   siga	   indefinit.	   Tot	   i	   això	   considera	  que	   tant	   les	  
places	   laborals	   com	   les	   funcionarials	   són	   compatibles	   i	   no	   s’exclouen	   entre	   si,	   són	  
necessàries	  ambdues.	  

A	  Marta	  Thinnes	   li	   respon	  quant	  al	   tema	  dels	  graus	  de	  180	  crèdits,	  que	  a	  nivell	  estatal	  es	  
treballa	  per	  demanar	  més	  moratòria.	  Encara	  que	  el	  ministre	  Wert	  deia	  que	  no	  s’obligava	  les	  
universitats	  a	  entrar	  en	  el	  pla	  d’estudis,	   la	  CRUE	  va	   fer	  una	  assemblea	  general	  específica	   i	  
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com	  a	  membre	  de	   l’executiva,	   sí	   que	   comenta	  que	  diverses	   universitats	   privades	   ja	   estan	  
preparant	  graus	  de	  180	  crèdits	  i	  fins	  i	  tot	  dues	  universitats	  capdavanteres,	  la	  Universitat	  de	  
Barcelona	  i	  la	  Universitat	  Pompeu	  Fabra,	  ja	  han	  dit	  que	  ho	  estan	  estudiant.	  Recorda,	  de	  pas,	  
que	  la	  Xarxa	  Vives	  va	  realitzar	  un	  estudi	  en	  què	  s’estava	  d’acord	  amb	  el	  3+2,	  però	  estudiants	  
de	   diverses	   universitats	   catalanes	   s’hi	   manifestaren	   en	   contra.	   Es	   tracta,	   doncs,	   d’una	  
situació	  complexa	  i	  per	  tant	  no	  hi	  ha	  cap	  plantejament	  per	  part	  del	  Vicerectorat	  d’Estudis	  ni	  
del	   Consell	   de	   Govern	   ni	   de	   la	   Comissió	   d’Estudis	   de	   la	   Universitat,	   sinó	   que	   s’hi	   han	  
manifestat	  en	  contra.	  Estem	  vivint	  el	  procés	  d’acreditació	  als	  graus	  i	  allò	  que	  les	  universitats	  
públiques	  demanen	  és	  estabilitat	  i	  pacte,	  cal	  reflexionar-‐hi.	  

A	   Carla	   Bayo	   i	   Pau	   Fayos,	   quant	   als	   temes	   de	   gènere,	   està	   content	   d’escoltar	   les	   seues	  
intervencions	   defensant	   les	   polítiques	   d’igualtat	   efectiva	   de	   gènere	   i	   rebutjant	   el	   que	  
representa	   la	   violència.	  Quant	   al	   tema	  dels	   assetjaments,	   la	  Universitat	   de	  València	   té	  un	  
protocol	   en	   aquest	   tema	   i	   som	   una	   universitat	   compromesa	   en	   temes	   d’igualtat.	   També	  
tenim	   un	   Vicerectorat	   de	   Cultura	   i	   Igualtat,	   i	   estem	   posicionats	   seriosament	   contra	   la	  
violència	  de	  gènere.	  

Pel	  que	  fa	  a	  la	  llengua,	  segons	  els	  Estatuts	  de	  la	  Universitat,	  referent	  normatiu	  legal	  que	  ens	  
hem	  donat	  a	  nosaltres	  mateixos,	  el	  valencià	  és	  la	  llengua	  pròpia,	  i	  es	  consideren	  oficials	  tant	  
el	  castellà	  com	  el	  valencià.	  Quant	  a	   l’anglès,	  hi	  ha	  moltes	  dobles	  titulacions	   internacionals,	  
on	  els	  estudiants	  passen	  un	  any	  o	  dos	  en	  altres	  universitats	  estrangeres,	  hi	  ha	  grups	  d’anglès	  
i	  procuren	  ser	  respectuosos	  quant	  a	  l’ús	  de	  totes	  les	  llengües.	  

A	  Miguel	  Vargas	  li	  contesta	  que	  està	  d’acord	  que	  la	  participació	  és	  un	  element	  fonamental	  a	  
la	  Universitat	  de	  València.	  

A	   Patricia	   Santes	   li	   respon	   que	   s’espera	   tenir	   més	   capacitat	   d’interlocució	   amb	   el	   nou	  
govern.	  Quant	  als	  descomptes	  de	  METROVALENCIA	  i	  EMT,	  aquest	  és	  un	  punt	  recurrent	  any	  
rere	   any,	   perquè	   hi	   ha	   milers	   d’estudiants	   a	   la	   Universitat	   de	   València	   i	   la	   Universitat	  
Politècnica,	  i	  cal	  treballar-‐hi	  amb	  la	  confiança	  que	  aquest	  govern	  tinga	  més	  sensibilitat.	  

Quant	  a	  les	  taxes	  i	  la	  presencialitat	  dins	  de	  la	  Universitat,	  les	  retallades,	  etc.,	  hi	  ha	  un	  debat	  
de	  fons	  sobre	  quin	  és	  el	  model	  d’universitat	  que	  volem,	  ja	  que	  mirem	  amb	  certa	  enveja	  els	  
models	   d’Alemanya	   i	   els	   països	   nòrdics,	   on	   pràcticament	   no	   existeixen	   les	   taxes	  
universitàries,	  o	  l’exemple	  de	  Xile	  que	  ha	  decidit	  la	  gratuïtat	  del	  sistema	  universitari.	  En	  tot	  
cas,	   es	   tracta	   d’una	   decisió	   de	   la	   societat,	   perquè	   som	   universitats	   públiques.	   Reflexiona	  
sobre	   les	   poques	   referències	   a	   les	   universitats	   en	   els	   programes	   electorals	   i	   en	   les	  
intervencions	  dels	  candidats.	  Aleshores,	  la	  reflexió	  és:	  què	  es	  pot	  fer	  per	  traslladar	  millor	  la	  
importància	  de	   la	  universitat	  en	   la	   societat.	  En	   la	  dictadura,	   la	  universitat	  va	  ser	  un	   factor	  
dinamitzador	   del	   canvi	   social,	   i	   ha	   sigut	   un	   factor	   clau	   de	   la	   democratització	   del	  
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coneixement,	   de	   la	   presència	   de	   dones	   en	   l’espai	   públic.	   Pregunta	   el	   rector	   al	   Claustre	   si	  
pensen	   que	   la	   societat	   valenciana	   i	   la	   societat	   en	   general	   valoren	   el	   que	   suposen	   les	  
universitats	   públiques	   enfront	   de	   les	   privades.	  Queden	  moltes	   coses	   a	   fer	   per	   a	   projectar	  
millor	  el	  valor	  afegit	  que	  representa	  un	  sistema	  universitari	  públic	  potent	  per	  a	  la	  docència,	  
la	  investigació,	  la	  difusió	  de	  la	  ciència	  i	  de	  la	  cultura.	  

A	  Javier	  Ponsoda,	  quant	  a	  les	  biblioteques.	  Va	  ser	  una	  decisió	  de	  la	  Universitat	  centralitzar-‐
les	  per	  gestionar-‐les	  millor.	  Tenim	  biblioteques	  per	  campus,	  que	  s’han	  de	  mantenir	  amb	  les	  
consegüents	   despeses	   que	   suposen,	   quan	   altres	   universitats	   tenen	   una	   biblioteca	   central.	  
Tenim	  també	   la	  Biblioteca	  Històrica,	  on	  hi	  ha	  el	  primer	   llibre	   imprès	  d’Espanya,	  una	  de	   les	  
millors	   biblioteques	   històriques,	   connectada	   amb	   altres	   biblioteques	   universitàries	  
europees.	   Encara	   que	   reconeix	   que	   les	   nostres	   biblioteques	   són	  molt	   importants	   quant	   a	  
llibres,	   revistes,	   préstecs	   en	   línia,	   etc.,	   sí	   que	   és	   veritat	   que	   hi	   falten	   espais	   per	   a	   poder	  
estudiar	   i	   sobretot	   en	   època	  d’exàmens.	   Recorda	  que	   és	   el	   delegat	   d’Estudiants	   qui	   parla	  
amb	  la	  direcció	  de	  les	  biblioteques	  per	  habilitar	  el	  major	  nombre	  d’espais	  possible	  durant	  els	  
exàmens.	  

A	   Javier	   García,	   li	   respon	   que	   es	   tracta	   de	   trobar	   un	   equilibri	   entre	   “fora	   empreses	   i	  
empresaris	   de	   la	   Universitat”	   i	   allò	   que	   es	   podria	   considerar	   una	   subordinació	   de	   la	  
Universitat	  als	  empresaris,	  assegurant	  que	  mai	  no	  ha	  sigut	  així,	  ni	  en	  els	  plans	  d’estudis	  ni	  en	  
la	   recerca,	   de	   cap	   manera.	   Creu	   en	   definitiva	   que	   el	   que	   es	   demana	   no	   és	   un	   escenari	  
realista	   per	   moltes	   raons	   i	   es	   tracta,	   doncs,	   de	   trobar	   el	   punt	   digne	   de	   defensa	   del	   que	  
representa	  la	  nostra	  institució	  i	  el	  que	  representen	  altres	  interessos	  legítims	  del	  conjunt	  de	  
la	  societat.	  

Dóna	  les	  gràcies	  a	  tots	  i	  a	  totes	  per	  les	  intervencions.	  

El	   vicerector	   d’Economia	   i	   Infraestructures,	   Juan	   Luis	   Gandía,	   respon	   en	   relació	   amb	   les	  
preguntes	  dels	   companys	   sobre	   les	   comissions	  assessores	   informatives	  que	   tenen	  a	   veure	  
amb	  les	  licitacions.	  	  

Respecte	  a	  les	  cafeteries,	  s’han	  hagut	  de	  prendre	  decisions	  que	  en	  el	  cas	  de	  les	  facultats	  de	  
Magisteri	  i	  Ciències	  Socials,	  i	  als	  Aularis	  Nord	  i	  Sud,	  van	  suposar	  el	  tancament,	  i	  treballen	  per	  
resoldre	  els	  problemes	  judicials	  en	  què	  es	  troba	  immersa	  la	  Universitat.	  Estan	  intentant	  que	  
el	   concurs	   de	   creditors	   en	   què	   està	   involucrat	   siga	   qualificat	   com	   a	   culpable	   per	   part	   de	  
l’empresa	  que	  en	  aquell	  cas	  portava	  la	  licitació	  de	  les	  cafeteries	  i	  espera	  que	  això	  es	  podrà	  
produir	  al	  més	  aviat	  possible.	  Quan	  el	  problema	  estiga	  resolt,	  s’aniran	  prenent	  mesures	  per	  
a	  recuperar	  el	  servei	  estable	  de	  cafeteries.	  

En	   el	   cas	   de	   la	   Facultat	   de	   Filosofia	   i	   C.	   de	   l’Educació,	   hi	   ha	   una	   sèrie	   de	   problemes	  
col·∙laterals	  que	  condicionen	   l’ús	  de	   l’espai	  de	   la	  cafeteria;	  sempre	  hi	  ha	  hagut	  voluntat	  de	  
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solucionar	   el	   problema	   i	   es	   faran	   tots	   els	   possibles	   per	   intentar	   que	   aquest	   espai	   torne	   a	  
recuperar	   l’ús.	   Respecte	   al	   projecte	   d’una	   associació	   que	   poguera	   portar	   la	   cafeteria	  
d’aquesta	  facultat,	  coneix	  el	  projecte	  i	  va	  fer	  gestions	  per	  determinar	  si	  aquesta	  associació	  
tenia	  capacitat	  legal	  per	  a	  poder	  participar	  en	  la	  gestió	  de	  la	  cafeteria,	  i	  la	  resposta	  és	  que	  en	  
principi	   sí,	   però	   ho	   hauria	   de	   ser	   en	   concurrència	   competitiva,	   tal	   com	   marca	   la	   Llei	   de	  
contractes	  del	  sector	  públic.	  Quant	  als	  preus,	  ha	  encarregat	  una	  anàlisi	  sobre	  els	  preus	  i	  són	  
hereus	  d’uns	  contractes	  que	  estaven	  signats	  anteriorment,	  i	  hi	  ha	  una	  estructura	  de	  mercat	  
que	  fa	  que	  els	  preus	  no	  puguen	  ser	  els	  mateixos	  en	  tots	  els	  llocs.	  El	  que	  s’ha	  fet	  enguany	  és	  
intentar	   que	   l’evolució	   dels	   preus	   estiga	   orientada	   a	   estabilitzar	   els	   serveis	   bàsics	   de	   les	  
cafeteries	  per	   intentar	  que	  en	  un	  període	  de	   temps	  els	  preus	  puguen	  anar	  ajustant-‐se.	  En	  
l’alimentació,	   en	   un	   bon	   nombre	   de	   plecs	   de	   condicions	   dels	   contractes,	   està	   inclosa	   la	  
possibilitat	   que	   es	   puguen	   servir	   menús	   per	   a	   celíacs	   i	   altres	   tipus	   d’alimentació	   per	   a	  
al·∙lèrgics,	  però	  que	  aquestes	  peticions	  s’han	  de	  traslladar	  als	  serveis	  de	  cafeteria	  perquè	  se	  
n’assabenten	   i	   puguen	   fer-‐los.	   Si	   l’usuari	   hi	   tinguera	   alguna	   queixa,	   sí	   que	   caldria	   fer-‐ho	  
saber	  al	  Servei	  de	  Contractació	  Administrativa	  de	  la	  Universitat.	  

I	  finalment,	  quant	  a	  la	  possibilitat	  de	  participació	  de	  les	  comissions	  assessores	  o	  informatives	  
en	   els	   procediments	   de	   licitació,	   no	   té	   cap	   inconvenient	   que	   els	   estudiants	   formen	   part	  
d'elles	   per	   garantir	   la	   transparència	   i,	   per	   tant,	   que	   estigueren	   convocats,	   atenent	   a	   la	  
normativa	  de	  la	  Universitat.	  

I	  com	  que	  no	  hi	  ha	  més	  assumptes	  per	  tractar,	  es	  clou	  la	  sessió	  a	  les	  13	  hores	  i	  40	  minuts,	  del	  
contingut	   de	   la	   qual,	   com	   a	   secretària	   general,	   done	   fe,	   i,	   amb	   el	   vistiplau	   del	   president,	  
estenc	  aquesta	  acta.	  

	  

Vist	  i	  plau,	  

El	  rector	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
Esteban	  Morcillo	  Sánchez	  
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ASSISTENTS A LA SESSIÓ DEL CLAUSTRE CELEBRADA   
EL 4 DE FEBRER DE 2016 

 
 
ABARCA GONZALEZ, MARIA BELEN 
ALABAU MARQUEZ, MIGUEL ANGEL 
ALBA PAGAN, ESTER 
ALCOLEA BANEGAS, JESUS 
ALIÑO VALLS, MARIA PILAR 
ALMERICH SILLA, JOSE MANUEL 
ALPEÑES ANDRADA, CARLA 
AÑO SANZ, VICENTE ENRIQUE 
AÑON ROIG, MARIA JOSE 
APARICIO BELLVER, LUIS 
APARICIO I PLA, GABRIEL 
ARAMBUL SALVADOR, JOSE PASCUAL  
ARCE GISBERT, MIGUEL 
ARIÑO VILLARROYA, ANTONIO 
ARMERO ESTRUCH, ALBERTO 
ASATRYAN, ALIK 
ATIENZA GONZALEZ, FRANCISCO LUIS 
BAEZA AVALLONE, VICENTE JOSE 
BAEZA BAEZA, JUAN JOSE 
BALLESTER LOPEZ, MANEL 
BARBER SANCHIS, MARIA TERESA 
BARBERÁ MARCO, ÓSCAR 
BAYO MOLINA, CLARA 
BELDA SANCHIS, JORDI 
BELVER DOMINGUEZ, ALBA 
BENAVIDES ESPINOSA, MARIA DEL MAR 
BERNABE ESCAMILLA, RAQUEL 
BESO ROS, ADRIAN 
BLANCH SANFEDERICO, LUCIA 
BLASCO BLASCO, OLGA MARIA 
BLASCO IGUAL, MARIA CLARA 
BLASCO RUIZ, MARIA 
BO BONET, ROSA MARIA 
BOIX FERRERO, JAVIER JOSE 
CABRER BORRAS, BERNARDINO 
CABRERA JUAN, PEDRO 
CALABUIG MORENO, FERRAN 
CALERO VALERA, ANA ROSARIO 
CANDEL VILA, MARIA CONSUELO 
CANO CANO, ERNEST 
CANUT ROBLES, SALVADOR OMAR 
CAPARROS GUTIERREZ, JORDI 
CARDA BATALLA, MARIA DEL CARMEN 
CARDONA PROSPER, MARIA LUZ 
CARRION VIDAL, JUAN 
CASASUS ESTELLES, TRINIDAD 
CASILLAS SAIZ, IGNACIO 
CASTRO MAFE, SALVADOR 
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CATALA PIZARRO, MARIA MONSERRAT 
CATALAN CERCOS, PILAR 
CERDA NICOLAS, JOSE MIGUEL 
CHORRO GASCO, FRANCISCO JAVIER 
CHOVER SIERRA, MARIA ELENA 
CISCAR GEA, MARISA  
CLAVER IBORRA, JOSE MANUEL 
COLLADO PEREZ, ALVARO 
CONTRERAS BAYARRI, DULCE MARIA 
CORENCIA CRUZ, FRANCISCA 
CRESPO GARCIA, RAFAEL 
CUENDA CARDOS, SHEREZADE 
ESTEVAN ESTEVAN, FRANCISCO RAMON 
FAYOS MONTAGUD, PAU 
FERNANDEZ GARRIDO, JULIO JORGE 
FERNANDEZ-CORONADO GONZALEZ, MARIA ROSARIO JOSE 
FERRANDO VILLALBA, MARIA DE LOURDES 
FERRER ROCA, CHANTAL MARIA 
FERRER VALLS, MARIA TERESA 
FITA BELDA, TAMARA 
FONTELLES RODRIGUEZ, VICENTE LUIS 
FORES CONCHELL, VICENTA DOLORES 
FURIO DIEGO, ANTONI JOSEP 
GANDIA CABEDO, JUAN LUIS 
GANDIA FRANCO, MARIA SOLEDAD 
GARCIA CISCAR, RICARDO 
GARCIA DEFEZ, MARIA SANDRA 
GARCIA GARCIA, JOSEP ERNEST 
GARCIA LOPERA, ROSA MARIA 
GARCIA LOPEZ, FRANCISCO 
GARCIA MARSILLA, JUAN VICENTE 
GARCIA RICO, JAVIER 
GARCIA RUIZ, CARMEN YOLANDA 
GARCIA TESTAL, ELENA 
GARCIA WISTADT, INGRID MARIA 
GARRIGUES PELUFO, TERESA MARIA 
GIL MONTE, PEDRO RAFAEL 
GIMENO BLAY, FRANCISCO MIGUEL 
GIMENO GONZALEZ, NAIARA 
GIMENO MONROS, AMPARO CARMEN 
GINER INCHAUSTI, MARIA BEGOÑA 
GIRONES CERVERA, MARIA AMPARO 
GONZALEZ BONO, ESPERANZA 
GONZALEZ DE ANTA, JUAN BALTASAR 
GOZALO GUTIERREZ, RODOLFO 
GRAU ALMERO, ELENA 
GÜEMES HERAS, JAIME 
HARO MORILLAS, PAU 
HERMENEGILDO CAUDEVILLA, CARLOS 
HERMOSILLA PLA, JORGE 
HERREROS CASTELLO, CARLA CRISTINA 
HESKOURI BENLEMLIH, ISMAEL 
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HORCAS LOPEZ, VICENT 
HOYOS PIERA, ELIA 
HUGUET ROIG, ANA MARIA  
IBARRA RIUS, NOELIA 
IBORRA JUAN, MARIA 
IGUAL CAMACHO, CELEDONIA 
IRADI CASAL, ANTONIO MANUEL 
IZQUIERDO MARTINEZ, MIRIAM 
IZQUIERDO SANCHIS, MARTA 
JARDON GINER, PAULA 
JEREZ MOLINER, ANGEL FELIPE 
JIMENEZ HORTELANO, DAVID 
JIMENEZ SORIANO, MARIA YOLANDA 
JORNET MELIA, JESUS MIGUEL 
JUAN SANCHEZ, JOSE RICARDO 
JUANES FERRER, JORDI 
LANDETE CASAS, JOSE 
LLOPIS NADAL, PATRICIA 
LLUCH LOPEZ, AMPARO 
LLUCH TARAZONA, FRANCISCO JAVIER 
LOPEZ BENEDI, CARLOS JAVIER 
LOPEZ GINES, MARIA CONCEPCION 
LOPEZ MARTIN, RAMON 
LOPEZ YUSTE, GLORIA 
LORENTE CARCHANO, MARIA JOSE 
LUQUE AGUES, OTO 
MAFE MATOSES, SALVADOR 
MAICAS PRIETO, SERGI 
MANDINGORRA LLAVATA, MARIA LUZ 
MARCILLA DIAZ, ANTONIO 
MARGAIX ARNAL, DIEGO 
MARI GRAFIA, FRANCISCO RAFAEL 
MARI POVEDA,  MARIA AMPARO ELVIRA 
MARIMON DURA, RAFAEL 
MARIN FERNANDEZ, MARIA JOSE 
MARIN FERNANDEZ, NICOLAS 
MARIN SAEZ, ROSA MARIA 
MARTINEZ ALIAGA, MARIA DEL DON 
MARTINEZ ARNAU, FRANCISCO MIGUEL 
MARTINEZ DURA, RAFAEL JAVIER 
MARTINEZ FUENTES, MARIA CLARA 
MARTINEZ PEREZ, JUAN FRANCISCO 
MARTOS GARCIA, DANIEL 
MARZAL RAGA, CONSUELO REYES 
MASCARELL POLACHE, MAR 
MATALLANA REDONDO, EMILIA 
MATEU ANDRES, ISABEL 
MELIS GREGORI, MIQUEL 
MENDOZA AGUILAR, ANDRES 
MERINO TORRES, JUAN FRANCISCO 
MESTRE ESCRIVA, MARIA VICENTA 
MIGUEL DOLZ, PABLO JOAQUIN 
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MIRALLES MARTI, VICENT JOSEP 
MOLINA ALVENTOSA, JUAN PEDRO 
MOLINA GARCIA, JAVIER 
MOLLA DESCALS, ALEJANDRO MANUEL 
MOLTO CORTES, JUAN CARLOS 
MONFORT PAÑEGO, MANUEL 
MONTESINOS OLTRA, SALVADOR 
MONTOLIU MONTAÑES, AINHOA 
MORCILLO SANCHEZ, ESTEBAN JESUS 
MORILLO OLAVERRI, ALEJANDRO 
MORMENEO BERNAT, SALVADOR VICENTE 
NADAL MIRA, ERIC 
NAVARRO PUCHOL, MARINA 
NOVELLA DEL CAMPO, SUSANA 
OLANDA RODRIGUEZ, RICARDO 
OLAVARRIA IGLESIA, JESUS 
OLMOS CLEMADES, IGNACIO 
OLMOS ORTEGA, MARIA ELENA 
OLTRA VIDAL, JUAN 
ORCHILLES BALBASTRE, ANTONI VICENT 
ORTIZA PELLICER, JAIME 
PADILLA CARMONA, CARLOS CECILIO 
PALAO GIL, FRANCISCO JAVIER 
PALAO MORENO, GUILLERMO 
PALLARDO CALATAYUD, FEDERICO VICENTE 
PARDO DEL VAL, MANUELA 
PARRA MONSERRAT, DAVID 
PASCUAL CALAFORRA, LUIS FRANCISCO 
PASCUAL-AHUIR GINER, JUAN LUIS 
PASTOR MONSALVEZ, JOSE MANUEL 
PEDRO AZNAR, PAULA 
PEDRO LLINARES, JOSE RAMON 
PEREZ ALONSO, MANUEL 
PEREZ GISBERT, JOSE MARIA 
PEREZ SILVESTRE, ISABELA 
PERTUSA GRAU, JOSE FRANCISCO 
PERUCHO NUÑEZ, PERLA 
PERUCHO PLA, MANEL 
PLAZA PENADES, JAVIER 
PONS BORDERIA, SALVADOR 
PONSODA SEGURA, JAVIER 
QUILIS MOSCARDO, ALEJANDRO 
RAMIREZ MUÑOZ, DIEGO 
RAMOS LOPEZ, JOSE 
RAUSELL SANCHO, FERRAN 
REQUENA MONTES, OSCAR 
RIBERA AÑO, SARA 
RICOS VIDAL, MARIA AMPARO 
ROCA RICART, RAFAEL 
RODENAS GARCIA, MIRIAM 
RODENAS LOPEZ, MANUEL 
RODRIGUEZ VICTORIANO, JOSE MANUEL 
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ROYO RUIZ, ISABEL 
RUIZ FERNANDEZ, IRENE 
RUIZ LEAL, MARIA JOSE 
RUIZ PONCE, FELIX 
SAEZ TORMO, GUILLERMO MARIA 
SALVADOR FERNANDEZ-MONTEJO, OTILIA ALICIA 
SANCERNI BEITIA, MARIA DOLORES 
SANCHEZ MESAS, JAVIER 
SANCHIS LOZANO, ALFREDO MIGUEL ANGEL 
SANJUAN BELDA, JORDI 
SANSALVADOR PEREZ, JAVIER ANTONIO 
SANTES GENOVES, PATRICIA 
SANUS VITORIA, LUCIA 
SENABRE DIAZ, CLAUDIA 
SERRA GALINDO, MANUEL 
SOLA RUIZ, MARIA FERNANDA 
SOLER BOADA, MARIA JOSE 
SOLER RAMIRO, CELIA 
SUCH BELENGUER, LUIS 
TABANERA GARCIA, NURIA MARIA 
TALENS VISCONTI, EDUARDO ENRIQUE 
THINNES ENGUIDANOS, MARTA 
TORRECILLAS MARTINEZ, JACINTO JOSE 
TRONCH PEREZ, JESUS 
ULRICH BERENGUER, KLAUS JURGEN 
VACAS ARLANDIS, OLGA 
VALOR MICO, ENRIC JOSEP 
VAREA MUÑOZ, MARIA TERESA 
VICTORIA VISIER, MARIA CARMEN 
VIDAL  CANET, JOSE LUIS 
VIDAL PERONA, JORGE JESUS 
VILLACAÑAS DE CASTRO, LUIS SEBASTIAN 
YAGÜE PERALES, ROSA MARIA 
ZUÑIGA ROMAN, JUAN 
 
 


